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1.  Opening 
De voorzit ter  opent  de raadsvergader ing en heet  de  aanwezigen van harte  we lkom.  
 
2 .  Vasts te l l ing  agenda 
De agenda wordt  vastgeste ld .  
 
3 .  Ingekomen stukken 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, wenst  raadsber icht  2010-27,  over  raadsber icht  GHHC 
geagendeerd te  z ien voor  de volgende raadsvergader ing .   
De voorzit ter  zegt  dat  het  proceduree l  zo i s  dat  wordt  geagendeerd  voor  de raadscommiss ie  
en daar  een bes lu i t  tot  bespreking  in  de  raad kan worden genomen.  De eerstvolgende raads-
commiss ievergader ing i s  op 1 december  aanstaande.  De heer  Valkema acht  dat  te  kor t  dag en 
s te l t  agender ing in de  raadscommiss ievergader ing van januar i  2011 voor .   
A.  Voor kennis  aan te  nemen:  

  Raadsber icht  2010-27:  vragen CDA over  raadsber icht  GHHC; 
  Raadsber icht  2010-28:  vragen GVH over  verkeerss i tuat ie  Molenweg;  
  Raadsber icht  2010-29:  vragen CDA over  Nesc iopark;  
  Raadsber icht  2010-30:  react ie  co l lege  op mot ie  raads l id  Berends budget ten gemeen-

schappel i jke  rege l ingen;  
  Raadsber icht  2010-31:  septemberc ircu la i re ;  
  Raadsber icht  2010-32:  vragen D66 over  Tor ion;  
  Raadsber icht  2010-33:  vragen GroenLinks  over  nie t  volgen procedures ;  
  Raadsber icht  2010-34:  Lokaa l  Loket ;  
  Brief  samenwerking zorg inste l l ingen.  

B.  Ter  afdoening in handen s te l len  van het  co l lege  
  Brief  t i jde l i jk  t ransfer ium Nesc iopark .  

De raad s temt  in  en gaat  b i j  hamers lag akkoord.  Aldus bes loten.  
 
4 .  Vragenuur raads leden 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, informeert  naar  de  s tand van zaken rond de Meerweg.  
Hoe staat  het  met  de  aanloop en de  ontwikke l ing ,  ook met  betrekk ing tot  de subs id ies?  Is  de  
gemeente  in  s taa t  om de  bemensing intern goed te  la ten ver lopen? 
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  projectp lan net  in de  s tuurgroep i s  vastge-
s te ld .  Daar  hoort  een ‘bemens ingsplaat je ’  b i j .  Van Infra  Plus  wordt  een extern c iv ie l  deskun-
d ige  ingehuurd en Bureau Pau zorgt  voor  a lgehe le  pro ject le id ing.  Ten aanzien van de ecolo-
g ische  verbind ingszone,  zoa ls  in de vor ige vergader ing a l  gemeld ,  onzekerhe id door  het  hui -
d ige  kabinet .  De provinc ie  probeert  daar  voor 1 januar i  2011 duide l i jkheid over  te  geven.  De 
e inddata  z i jn  voor  e lke  subs id ierege l ing rede l i jk duide l i jk .  Gedurende het  t ra ject  v indt  cont i -
nue afstemming met  de subs id ieverstrekker  p laats ,  omdat  zeker  i s  dat  t ra jecten hier  en daar  
langer  gaan duren,  maar  n iet  op voorhand waar .  In  de eers te  Burap za l  het  co l lege  bi j  a l le  
grote  projecten,  waaronder  d i t  pro ject ,  een ac tuee l  overz icht  van de  s tand van zaken geven.  
In  het  totaa l  inz icht  wordt  de p lanning en het  f inanc ië le  p laa t je  op dat  moment gegeven.  Er  
worden dr ie  mensen ingehuurd en de andere  t ien mensen z i jn  intern betrokken b i j  d i t  pro ject .  
De interne  af trap voor bet rokken heeft  deze week p laa tsgehad.   
 
De heer  Prenger ,  namens de VVD, zag b i j  he t  b innenr i jden van Haren hedenavond dat  de 
k lok op de dorpskerk n ie t  de  ju is te  t i jd  weergeeft .  De k lok i s pas  hers te ld ,  we l l icht  va l t  een 
eventue le  reparat ie  nog in  de garant ieper iode.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  za l  daar  morgen naar  verstaan.   
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De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  merkt  op dat  het  B iolog isch Centrum op d i t  moment  
leegstroomt.  Wat  betekent  dat  voor de gemeente?  Wat  betekent  dat  voor de  openbare orde  en 
ve i l ighe id  en wat  betekent  dat  voor  de  Ruimte l i jke  Ordening?   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  B io log isch Centrum naar  a l le  waarschi jn-
l i jkhe id beg in 2011 leeg  s taat .  Er  is  onlangs  onderzocht  of  een dee l  van het  Zernike  t i jde l i jk  
in  een bestaand gebouw gehuisvest  kon worden.  De benodigde aanpass ingen b leken he laas  
vr i j  duur .  Daarom is  ervoor gekozen een aanta l  ext ra  noodloka len aan de Westerse  Dr i f t  te  
p laatsen.  Binnenkort  z i t  het  co l lege  bestuur l i jk  om tafe l  met  de  RUG en wordt  d i t  onderwerp 
geagendeerd.  De p lannen van de  RUG dienaangaande z i jn nu n iet  bekend.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  voor  de hand l ig t  om het  aspect  
van openbare  orde en ve i l ighe id  in  het  gesprek met  de  RUG te  betrekken,  met  refer te  aan het  
scenar io dat  leegstand moge l i jk  kraakact iv i te i ten zou kunnen ont lokken.  
 
De heer  Terpstra  zegt  dat  er  vanui t  de RUG een aanta l  zaken lopen om deze gebouwen weer  
in  t i jde l i jk  gebru ik te  nemen voor andere  facu l te i ten.  Verder  i s  het  n iet  vreemd dat  de RUG 
eventuee l  een ant ikraakwacht  inzet .  Tot  s lot  i s er  de  Wetswi jz ig ing waardoor  het  co l lege  ook 
ie ts  zou kunnen doen.   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  heeft  en ige t i jd  ge leden vragen geste ld over  het  
Nesc iopark .  Er  i s  inmiddels  over leg geweest  met  omwonenden,  maar  men zou niet  tevreden 
z i jn  over  toch het  kappen van de  bomen.  Waarom moeten er  bomen wi jken voor  een t i jde l i jk  
Transfer ium? Het  zou samenhangen met  afspraken met  de provinc ie  en gemeente  Groningen.  
Het  Be last ingkantoor wordt  binnenkort  geopend,  waar  ook mensen vanui t  Assen in  komen 
werken,  maar  de parkeergarage moet  nog worden gebouwd.  Het  i s  e igenl i jk  een voorzien ing 
voor  de gemeente  Groningen.  Graag een nadere  onderbouwing waarom binnen het  aanwezige  
kwal i te i tsp lan voor  het  Nesc iopark de bomen gerooid  moeten worden? Het  i s  vreemd dat  
mooie  bomen worden gekapt  om daar  andere boompjes  voor in de  p laats  te  zet ten.  
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  kortge leden een gesprek heef t  p laatsgevon-
den met  een aanta l  omwonenden om de  actue le  s tand van zaken te  bespreken en aan te  geven 
waar  de omwonenden z ich nog in kunnen mengen.  Het  was een goed gesprek en twee mensen 
ui t  deze groep gaan dee lnemen aan een bra ins tormmiddag woensdag 1 december  aanstaande.  
Met  mensen van a l le r le i  d isc ip l ines  wordt  gekeken naar  de  invul l ing  van een t i jde l i jke  par-
keervoorz iening.  De gemeente  heeft  een aanvraag voor  een kapvergunning gedaan omdat  
enkele  bomen dwars  op het  terre in s taan,  midden in het  dee l  waar  geparkeerd zou kunnen 
worden.  Het  gaat  dus n iet  om de afs lu i tende  popul ierenr i jen.  Di t  wordt  gecompenseerd  met  
volwassen bomen.  Er  worden 13 bomen gekapt  en er  komen 31 voor terug.  Het  p lan i s  om 
een groene  opr i j l aan met  volwassen bomen aan weersz i jden aan te  leggen.  Dat  i s  de  bee ld-
kwal i te i t  d ie  nagest reefd wordt .  Op het  terre in ze l f  wordt  ook met  groen gewerkt .  De f inan-
c iën voor  groenaanleg komen u i t  het  tota le  pot je  voor het  p lan.  De wethouder  wi l  graag  ook 
meer  groen aanbrengen op het  hu id ige  t ransfer ium.  Als  het  plan def in i t ie f  i s ,  wordt  daar  van-
ze l fsprekend inzage  in  gegeven.   
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  las  op ‘Harendekrant ’  het  ber icht  dat  er  op 
vr i jdag na  17 .00 uur  toch een bon is  u i tgeschreven bi j  een mevrouw d ie  n iet  betaa ld heeft  
geparkeerd.  Zi j  i s  daar  boos over  en geeft  aan daarmee naar  de gemeente te  gaan.  Graag 
hoort  GVH van de wethouder  of  z i j  h iervan op de hoogte  i s?  En hoe d i t  mogel i jk  is  terwi j l  
s inds  enige  t i jd  in het  gee l  op de parkeermeters  is  vermeld “van  17.00 t o t  20 .00 uur  g ra t i s  par -
ke r en  op  v r i j dagavond”.  Deze mevrouw heeft  kennel i jk  op vr i jdagavond om 17.45 uur  een bon 
gekregen.  Een nare  s i tuat ie  voor  deze mevrouw wat  gaat  h iermee gebeuren?  Wel l icht  kunnen 
de handhavers  nogmaals  goed worden ge ïnformeerd?  
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Enige t i jd  ge leden heef t  wethouder  over  de  voortgang van de sportverplaats ing  aan de On-
nerweg gezegd dat  deze keur ig  op schema lag .  GVH bere iken andere ber ichten.  Kan de wet -
houder  bevest igen dat  a l les  nog op schema l ig t?  En dat  VV Gorecht  daadwerke l i jk  voor de 
zomerstop kan verhuizen? .  Indien d i t  n ie t  het  geva l  i s  dan wi l  GVH graag dat  d i t  hen t i jd ig  
wordt  gemeld .  De wethouder  meldde dest i jds  ook dat  er  noodkleedkamers  zouden komen.  
Die z i jn  er ,  maar  he laas  komt er  a l leen koud water  u i t  de  douches .  Kan d i t  worden opge lost?  
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  conc ludeer t ,  a l s  de bewuste  mevrouw inderdaad vr i j -
dagavond bi j  een parkeermeter  en n iet  in  de parkeergarage heeft  geparkeerd,  dat  er  ie ts  mis  i s  
gegaan bi j  degene  die  handhaaft .  Excuses  aan deze mevrouw, want  het  was  een cadeaut je  tot  
31 december 2010 op vr i jdagavond.   
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  legt  u i t  dat  iemand bi j  een onterechte  par-
keerboete  normaal  gesproken bezwaar  maakt  en dat  bezwaar  a l  of  n ie t  gegrond wordt  ver-
k laard .  Dit  i s  een u i tzonder l i jke  s i tuat ie ,  maar  nog n iet  bekend bi j  het  co l lege ,  misschien 
heeft  mevrouw niet  in  het  f i scaa l  gebied,  maar  e lders  geparkeerd .  De bewuste  mevrouw zou 
z ich het  beste  b i j  de  gemeente  kunnen melden,  dan wordt  een en ander  net jes  a fgehande ld 
door de Afde l ing Parkeren.  
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, v indt  het  merkwaard ig  dat  ‘Harendekrant ’  le idend wordt  
voor  raadsvergader ingen en maakt  daar  e rnst ig  bezwaar  tegen.   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  heeft  geen ber ichten ontvangen over  de sportver-
p laats ing van VV Gorecht  naar  de  Onnerweg.  Volgende week d insdag v indt  een vergader ing 
van de  s tuurgroep sportverp laa ts ing p laats .  In de voorbere id ing daarop wordt  d i t  punt  extra  
onderzocht .  De wethouder  was  n ie t  op de hoogte van het  koude water  in de  kleedkamers  en 
za l  z ich daar  ook in  verd iepen.   
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  bere iken vragen naar  aanle id ing van ber ichtgev ing op de 
s i te  van het  ‘Harenerweekblad’ .  Op die  s i te  va l t  te  lezen dat  wethouder  Groot  heeft  aangege-
ven dat  met  een eventue le  verhuiz ing van het  Lokaa l  Loket  naar  het  n ieuwe gemeentehuis  de 
vr i jwi l l igers  vervangen zouden worden door betaa lde  krachten en dat  de  kosten daarvoor   
€  300 .000,00 per  jaar  bedragen.  In het  raadsber icht  2010-34,  over  het  Lokaa l  Loket ,  wordt  
daar  n iets  over  gezegd.  Is  deze  u i t spraak gedaan en zo ja  in  we lk be le idskader?   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  conc ludeer t  dat  d i t  de waan van de dag i s .  Er  wordt  
ie ts  geschreven en ook nog aan de wethouder  toegeschreven.  Dat  gaat  te  ver .  Zo’n bedrag 
komt u i t  iemands koker .  Waarschi jn l i jk  weten mensen het  verschi l  n ie t  tussen de  verp laats ing 
van een gebouw en daarmee samenhangende kosten en kosten van f te ’ s  van mensen.  De wet-
houder  heeft  n iet s  van deze aard  gezegd,  geen bedragen genoemd en er  i s  geen sprake van dat  
de  vr i jwi l l iger  geen ro l  zouden spe len in een eventuee l  verp laats t  Lokaa l  Loket .   
Mevrouw Bachman  i s  b l i j  dat  d i t  rechtgezet  wordt ,  want  d i t  soort  ber ichten maken voora l  
vr i jwi l l igers  onrust ig .  
 
De heer  Fennema ,  namens D66,  bere ikte  v ia  de communicat ieafde l ing van de gemeente  Ha-
ren een persber icht  bet reffende de  moderniser ing van het  huwel i jksaanbod van de  gemeente  
Haren.  De heer  Fennema c i teert :  “Haren ,  25 novembe r  2010.  Gemeen t e  Haren mode rn i s e e r t  h e t  
huwe l i jk saanbod .  Vana f  2011 he e f t  d e  g emeen t e  Haren  e en  v e rn i euwd  huwe l i jksaanbod :  d e  b e l ang r i jks t e  
aanpas s ing en :”  He lemaa l  onderaan het  persber icht  s taat :  “Het  n i euwe  huwe l i jksaanbod i s  vana f  ha l f  
d e c embe r  op  d e  web s i t e  van  d e  g emeent e  t e  v ind en .  Er  kan nu a l  in f o rmat i e  worden  aange v raagd  b i j  h e t  
Team Pub l i ekszaken” .  Korte  t i jd  la te r  s tond in een krant  en op ta l  van p laatsen op internet  
hetze lfde .  Het  journa i l le  had goed opge let ,  maar  evenzeer  n ie t  opgemerkt  we lke  onzin h ier  
gedebi teerd werd.  
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Is  het  col lege z ich bewust  van de  merkwaard ige medede l ing waarvan hier  kond gedaan? Hoe-
zo moderniser ing van het  huwel i jksaanbod? Huwel i jksaanbod? En waar  is  dat  aanbod ges i tu-
eerd? Op het  p le in voor het  gemeentehuis ,  of  misschien in  de ha l  van d i t  gebouw? Of i s  er  
door de d ienst  communicat ie  een v ir tue le  markt  voor t rouwlust ige  vrouwen en mannen opge-
zet?  Het  woord huwel i jksaanbod betekent  dat  een man een aanbod doet  om te  huwen met 
deze of  gene,  of  dat  een vrouw een aanbod in  deze lfde  z in doet ,  of  dat  er  in een bepaa lde 
t i jd  en of  bepaa lde  p laats  een zeker  aanbod van huwel i jkskandidaten was ,  i s  of  z i jn  za l .  Net  
zo a l s  in  Afr ika b i jvoorbee ld er  t i jden en p laa tsen waren waar  s laven werden aangeboden.  
Een gemeente  Haren onwaardig  om z ich mee bez ig  te  houden,  een derge l i jke  act iv i te i t .  Het  
was vast  n iet  de bedoel ing ,  daarom de vraag  aan het  co l lege een ju is t  en correc t  gebru ik van 
de Neder landse taa l  te  bevorderen.   
 
Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA, informeerde  in  september  jongst leden naar  de bebor-
d ing van het  Transfer ium.  Haar  bezorgdhe id h ierover  werd  bevest igd  door een art ike l  in de 
Autokampioen van de  ANWB. Daaru i t  b leek dat  het  Transfer ium in  Haren een onvoldoende 
scoorde .  Op welke  wi jze  gaat  de  wethouder  deze s i tuat ie  verbeteren?  Is  het  mogel i jk  om ook 
de bewegwi jzer ing naar  het  e igen dorpscentrum hier in  mee te  nemen?  
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  v indt  het  nog s teeds een goede  suggest ie .  De infor-
mat ie  over  het  gebru ik van het  Transfer ium d ient  he lder  te  z i jn ,  ook op de webs i te .  Bi j  het  
Transfer ium dient  du ide l i jk  te  z i jn wat  de kosten z i jn  etc .  Dat  wordt  op de bra instormmiddag 
integraa l  meegenomen.  Mevrouw Schuil ing  denkt  dat  a l leen de  websi te  n iet  voldoende is .  
Het  gaat  met  name om het  Transfer ium ze lf .  Daar  d ient  du ide l i jk  aangegeven te  worden hoe 
het  werkt .  Wethouder Groot  bevest ig t  dat  dat  meegenomen wordt ,  a ls  ook de VOL meld ing 
op de sne lweg en de bebord ing r icht ing centrum van Haren.  Het  OV-bureau is  ook een par t -
ner  in deze .  Mevrouw Schuil ing  voegt  toe dat  n iet  a l leen de automobi l i s ten,  maar  ook de  
voetgangers  ge ïnformeerd kunnen worden hoe z i j  lopend het  dorpscentrum bere iken.  Dan 
kan misschien ie t s  mee worden genomen van a l  d ie  mensen d ie  hun auto daar  parkeren.  Wet-
houder Groot  neemt ook deze suggest ie  mee.  
 
Mevrouw Schuil ing  informeert  naar  de s tand van zaken rond het  te  bouwen medisch cen-
trum aan de Mel lensteeg in  Oosterhaar .  Is  het  ju is t  dat  de  bouw st i l l ig t?  En zo ja ,  wat  i s  
daarvan de  reden? 
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  antwoordt  dat  Woonborg ervoor  gekozen heeft  pas  
door te  gaan met  bouwen op het  moment  dat  80% van de ru imtes  z i jn verhuurd.  Zi j  z i jn  in 
onderhandel ing met  onder  meer  de apotheek en de  dea l  i s  nog n ie t  rond.  Woonborg verwacht  
dat  d i t  j aar  nog we l  te  doen,  de  deadl ine  is  intern op 1 januar i  2011 geste ld .  Het  co l lege  heef t  
er  op aangedrongen om desa ln ie t temin door  te  gaan,  maar  Woonborg prefereer t  om eers t  
deze dea l  te  s lu i ten en he laas  kan het  col lege  daar  n iets  aan doen.  De wethouder  dee l t  de  
zorg van mevrouw Schui l ing vol led ig .   
 
Burgemeester  Boumans  zegt  dat  de  vaste  bode,  de heer  De Jonge,  door Hare Majeste i t  i s  
geëerd met  het  l idmaatschap in de Orde  van Oranje  Nassau .  Deels  voor z i jn  25- jar ige  inzet  
b i j  de  vr i jwi l l ige  brandweer ,  maar  ook dee ls  vanwege z i jn inzet  op het  gemeentehuis  b i j  de  
EHBO en BHV. De voorz i t ter  noemt het  b i jzonder  omdat  de heer  De Jonge nog in act ieve  
d ienst  i s  b i j  zowel  de  vr i jwi l l ige  brandweer  a ls  op het  gemeentehuis .  Namens de raad heef t  de  
burgemeester  de heer  De Jonge afge lopen zaterdag a l  gefe l ic i teerd en ste l t  voor dat  nu onder  
applaus  te  herha len.   
 
5 .  Notulen raadsvergader ing  van 18 en 21 oktober  2010 
Pag ina 5 ,  10e  rege l  van beneden karwi j  vervangen door karwe i  
Pagina 14,  9e  rege l  van beneden,  10/4 vervangen door Team 4 .  
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Pagina 45,  mevrouw Ker r emans  s temde tegen en de he e r  Te rp s t ra  voor .   
De notulen worden met  in  acht  name van bovengenoemde opmerkingen vastgeste ld .   
 
Naar  aanle id ing van:  
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, merkt  op pag ina 19 ,  naar  aanle id ing van een vraag  van GVH 
wordt  gezegd dat  het  col lege  daar  in  de tweede termi jn op terug zou komen,  dat  i s  n ie t  ge-
beurd.  Betekent  dat ,  op het  moment  dat  de vergader ing i s  ges loten,  dat  het  antwoord op d ie  
vraag nooi t  meer  gekregen kan worden?  
De voorzit ter  zegt  dat  de  beraads lag ing in fe i te  wordt  ges loten.  Als  er  een vraag i s  b l i jven 
l iggen,  dan kan deze  te  a l len t i jde opnieuw geste ld worden.   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  vraagt  waar  de tekstue le  wi jz ig ingen van de  notu-
len terug te  v inden z i jn ,  zodat  de correcte  notu len opvraagbaar  z i jn?  
Mevrouw Lambeck ,  gr i f f ie r ,  zegt  dat  in de notu len ze l f  wordt  aangegeven wat  de wi jz ig ingen 
b i j  de  vor ige  notu len i s .  De wi jz ig ing wordt  vastgeste ld .  Vervolgens wordt  de  wi jz ig ing intern 
doorgevoerd en gearchiveerd ,  maar  n iet  opnieuw gepubl iceerd omdat  de  wi jz ig ing a l  in  de  
notu len wordt  vermeld .  De heer  Berends  zou het  wense l i jk  v inden a ls  de  correcte  notu len 
eenvoudig  te  v inden zouden z i jn .  De voorzi t ter  s te l t  voor de suggest ie  mee te  nemen.  
 
Notulen begrot ingsvergader ing 4  november  2010 
De notulen worden vastgeste ld.  
 
6 .  Medede l ingen/terugkoppe l ing gemeenschappe l i jke  rege l ingen 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  de portefeui l lehouders  GGD en Regi-
ona le  Brandweer  inmiddels  act ief  z i jn  b innen de  H&OG regel ing om invul l ing te  geven aan 
de daar  gewenste  bezuinig ing.  De H&OG rege l ing i s  op de nul l i jn  gezet ,  dat  betekent  dat  er  
voor  komend jaar  een bezu in ig ing gevonden moet  worden van ru im 1 mi l joen euro.  Op di t  
moment l i jkt  een bezuinig ing te  v inden tot  in  orde van grootte  van 1,7 mi l joen euro.  Daar  
moet  nog over  gestemd worden.  Het  i s  n ie t  de verwacht ing  dat  er  vervolgens  tonnen vr i j  
komen,  maar  dat  moge l i jk  ext ra  bezuinigd moet  worden om zaken op te  kunnen vangen.  De 
bestuur l i jke  exerc i t ie  l i jkt  pos i t ie f  om daar  op verantwoorde wi jze  mee om te  gaan.  Een u i t -
werk ing h iervan komt ter  kennisneming naar  de  raad .   
 
7 .  Toezeggingenl i j s t  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  heeft  en ige  t i jd  geleden ook a l  gevraagd om de toezeg-
g ingenl i j s t  ‘ smarter ’  te  maken.  Helaas  i s  dat  nog niet  gebeurd.  Nogmaals  het  verzoek om de 
toezegg ingenl i j s t  ‘ smarter ’  te  maken en beter  in t i jd  te  prec iseren.  Daarnaast  is  de  toezegg ing  
inzake het  bezoek van de portefeu i l lehouder  aan Ondernemend Haren met  betrekking tot  de  
toeganke l i jkhe id voor  rols toe lers ,  van de l i j s t  gehaa ld .  Graag hoort  de  heer  Sprenger  nu of  
b innenkort  wat  de u i tkomsten van di t  gesprek z i jn .  Op de webs i te  van de gemeente s taa t  een 
verkeerskne lpuntenl i j s t .  Daar  s taan zaken en toezeggingen op,  wie  houdt  deze l i j s t  b i j  en hoe 
wordt  de  raad daarover  ge ïnformeerd?  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  naar  aanle id ing van toezegg ing  2010/9,  samen-
werking met  andere gemeenten of  het  zo i s  dat  op bepaa lde  gebieden wel  of  n iet  ambte l i jk  
wordt  gezocht  naar  samenwerking?  Bi jvoorbee ld op gebied van ru imte l i jke  ordening?  De 
VVD kr i jg t  het  idee  dat  een en ander  sne l le r  gaat  dan gedacht .  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de toezegg ingenl i j s t  een samenspe l  zou moeten z i jn  van raad en co l-
lege .  De voorz i t ter  s te l t  voor  om de l i j s t  in het  co l lege  door te  nemen en ie ts  nauwkeur iger  
in  maanden of  kwartaa l  te  prec iseren.   
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Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  heeft  de raad  a l  eerder  een toe l icht ing gegeven over  
de u i tkomsten van het  gesprek met  Ondernemend Haren over  de ro ls toe l toeganke l i jkheid .  
Ondernemend Haren is  bere id daar  medewerking  aan te  ver lenen en hun voorste l  was  om de 
ouderenbonden daarb i j  te  bet rekken.  Aanstaande donderdag v indt  opnieuw over leg p laats  
met  Ondernemend Haren en de wethouder  hoort  dan graag hoever  het  met  de u i tvoer ing 
daarvan is .  De toezegging hoeft  n iet  terug te  komen,  tenzi j  er  aanle id ing  i s  vanuit  het  co l lege 
om daar  ie ts  over  te  melden aan de raad.   
 
De voorzit ter  s te l t  voor nader  te rug te  komen op de vraag over  de kne lpuntenl i j s t .  
 
Wethouder Siel ing  dee l t  naar  aanle id ing van toezegging  2007/8 mede dat  de provincie  en 
Reg io onlangs toestemming hebben ver leend om minder  te  bouwen op het  Nesc iopark .  In de 
begrot ing i s  opgenomen dat  het  co l lege  toestemming zou proberen te  kr i jgen om daar  minder  
te  bouwen,  b innen het  door  de  raad vastgeste lde bestemmingsplan.  Zeer  b innenkort  v indt  
een s tuurgroepvergader ing over  de verdere  voortgang p laats .  De heer  Valkema ,  namens het  
CDA,  noemt d i t  een mooie  mededel ing ,  maar  de  toezegg ingenl i j s t  spreekt  over  het  Master-
p lan Nesc iopark en dat  s taat  gepland voor het  na jaar  2010.  Wat  is  de  l ink tussen deze mede-
de l ing en het  Masterp lan?  Wethouder Siel ing  antwoordt  dat  de nu ontvangen toestemming 
er toe  le id t  dat  opnieuw wordt  gekeken naar  de  consequent ies  voor  het  door  het  co l lege  in  
concept  vastgeste lde Masterplan.  De heer  Terpstra ,  namens de VVD, gaat  er  vanui t  dat  de 
verd iencapac i te i t  h ie r in  wordt  meegenomen? Wethouder Sie l ing  zegt  dat  ook d ient  te  wor-
den gekeken of  en we lke consequent ies  dat  heeft  voor  de grondexplo i tat ie  d ie  tot  dusverre  
door de raad is  vastgeste ld .  Als  dat  consequent ies  heeft ,  dan wordt  de  raad daarover  ge ïn-
formeerd en wordt  een nieuwe grondexploi tat ie  gepresenteerd.  Ook a ls  het  geen consequen-
t ies  wordt  de raad  hierover  ge ïnformeerd.  De heer  Valkema  merkt  op dat  de  wethouder  
spreekt  over  mogel i jke  consequent ies  voor  de grondexplo i ta t ie .  Kan de wethouder  aangeven 
wanneer  d i t  aan de raad  wordt  aangeboden? Wethouder Sie l ing  verwacht  dat  in het  eerste  
kwartaa l  van 2011 gaat  worden.  Prec iezer  kan de wethouder  nie t  z i jn ,  omdat  de s tuurgroep-
vergader ing eerst  p laats  moet  v inden.  De wethouder  s te l t  voor  de raad te  informeren over  de  
u i tkomst  daarvan,  nadat  het  co l lege daarover  i s  ge ïnformeerd.  De wethouder  kan niet  toezeg-
gen op we lke termi jn er  een a l  of  n iet  aangepaste  grondexplo i tat ie  volgt .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  of  de  s tand van zaken van het  convenant  
Woonborg  di t  na jaar  nog aan de  orde komt? Naar  aanle id ing  van vragen in  de begrot ingsver-
gader ing wi l  mevrouw Van Duinen graag  enke le  vragen over  de Wi j  (Wet  investeren in  jonge-
ren)  s te l len a l s  de Wwb aan de orde  i s .   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  raadsber icht  convenant  Woonborg in  con-
cept  af  i s  en b innenkort  in  B&W wordt  behande ld .  Daarna wordt  het  naar  de raad ges tuurd.   
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  in  antwoord op de  vraag van de heer  Terpstra  
over  ambte l i jke  verkenning ,  zegt  dat  deze in zekere  z in ge l i jk  heef t  dat  er  meer  aan de hand 
is .  De burgemeester  s te l t  voor ,  in  over leg met  het  pres id ium, in het  voor jaar  een moment  te  
k iezen om samen met  de raad  door  te  praten over  waar  de organisat ie  s taa t  en we lke kant  
men op wi l ,  wat  de kansen en ui tdagingen z i jn  en we lke samenwerkingsvormen z ich aandie-
nen.  Dit  heef t  een inhoudel i jke  koppel ing met  de d iscuss ie  over  de v is ie .   
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, doet  de  lad ing d ie  het  col lege er  nu aangeeft  een beet je  
denken aan de var iant  Ten Boer  en neemt  aan da t  dat  n iet  de bedoe l ing i s .  De heer  Terpstra  
kreeg het  idee dat  er  a l  verbanden binnen de  interne organisat ie  waren met  de gemeente 
Groningen over  b i jvoorbee ld ru imte l i jke  ordening of  economische  zaken.  De nieuwsg ier ig -
he id van heer  Terpst ra  i s  gewekt  door  de opmerking van het  co l lege om hier  een uurt je  over  
te  wi l len praten en i s  dan bere id daar  een ha lve dag over  te  praten.  
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Burgemeester  Boumans  l i jkt  het  geen kwaad kunnen om met  e lkaar  van gedachten te  wisse-
len.  Het  co l lege  denkt  bes l i s t  n iet  aan het  ‘Ten Boer  mode l ’ .  De samenwerking wordt  wat  
meer  op inhoudel i jk  n iveau gezocht  rond ru imte l i jke  projecten .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  e r  goed contact  i s  met  de afde l ing  RO/EZ van 
de gemeente  Groningen.  Het  kan voorkomen a ls  een project le ider  wordt  gezocht ,  d ie  n iet  in  
e igen huis  te  v inden is .  Dan kan de afde l ing RO/EZ één van de  moge l i jke  part i jen z i jn .  Dat  
heeft  n iet  concreet  ge le id  tot  aantrekken van iemand van de afde l ing RO/EZ, maar  b i jvoor-
bee ld  het  afde l ingshoofd Vergunningver len ing en Handhaving werkt  een paar  dagen per  week 
b i j  de  gemeente  Groningen en een paar  dagen per  week in Haren.  Dat  gaat  u i ts tekend.  De 
contacten z i jn  er  absoluut .   
 
De heer  Terpstra  t reedt  n iet  in  het  personee lsbe le id  van de gemeente ,  dat  i s  op z ich pr ima.  
Het  u i tgangspunt  zou moeten z i jn dat  de  e igen ambte l i jke  organisa t ie  daar  waar  het  kan het  
doet  en mocht  inhuur  nodig  z i jn en dat  een pol i t iek probleem is ,  dat  b i j  de  gemeenteraad 
wordt  ge legd en de raad over  bestuur l i jk  inhoudel i jke  zaken n ie ts  hoort .  Deze  gemeente  zou 
geen ‘Ten Boer ’  moeten worden,  maar  Haren bl i jven,  dus in d ie  z in i s  de heer  Terpstra  we l  
ge ïnteresseerd in het  aanbod van het  co l lege .   
De voorzit ter  vraagt  of  d i t  op draagvlak kan rekenen bi j  de  raad,  of  dat  de  raad  eers t  de  v i -
s ied iscuss ie  wenst  af  te  wachten.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  vraagt  waaru i t  de heer  Terpstra  af le idt  u i t  de  woorden van 
de burgemeester  dat  Haren een soort  Ten Boer  wordt?   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, s toort  z ich aan deze d iscuss ie .  Hier  wordt  een toezeg-
g ingenl i j s t  besproken.  Daarop staat  wat  wanneer  aan de  orde komt,  de burgemeester  heef t  
gezegd dat  samenwerking in het  v is ieverhaa l  opnieuw aan de orde  komt en dat  wacht  de heer  
Va lkema af .   
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de raad  dat  eerst  wenst  af  te  wachten.   
De toezegg ingenl i j s t  wordt  voor  kennisgeving aangenomen met  inachtneming van de gemaak-
te  opmerkingen en de toezegging  om in het  col lege  tot  een kwartaa l inde l ing te  komen.   
 
8 .  Lange termi jn  agenda en voorste l  behande l ing  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  las  in  de  conceptnotu len van het  pres id ium dat  er  nog 
geen p lan was voor s tukken in  2011.  Dat  i s  jammer want  de  lange termi jn  agenda is  de  agen-
da  van de raad.  Punten die  kwartaa lgewi j s  in de  lange  termi jn p lanning opgenomen kunnen 
worden:  Vis ie  Haren 2020,  Huisvest ing VVV, Rec lamenota ,  Lokaa l  Loket ,  bestemmingsplan 
‘Van Spoor tot  Steeg ’  ( i s  verdwenen) ,  het  GVVP, de eva luat ie  van Shared Space ,  de  bes lu i t -
vorming over  reg iona le  u i tvoer ingsd iensten.  Het  co l lege  zou de agenda verder  in moeten 
vul len.   
 
De heer  Berends ,  namens de  Chr is tenUnie  s lu i t  z ich h ierb i j  aan.  De lange  termi jn agenda is  
b i jzonder  kar ig  te  noemen.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zou de  ba l  kunnen terugkaatsen,  het  i s  immers 
de  lange termi jn agenda van de raad.  Als  de raad v indt  dat  er  d ingen in moeten worden opge-
nomen dat  d ient  h i j  dat  te  beste l len .  Anderz i jds  heeft  de  burgemeester  begr ip  voor  de op-
merking van de  heer  Sprenger ,  waar  in  het  co l lege ook over  gesproken en dat  i s  meegenomen 
in  het  pres id ium.  Op di t  moment v indt  intens ief  over leg  tussen de afde l ingshoofden en de 
portefeu i l lehouders  p laats  over  een goede invul l ing van de  planning voor 2011.  Die was b i j  
de afge lopen pres id iumvergader ing nog n iet  beschikbaar ,  omdat  deze gesprekken nog l iepen.   
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Bi j  de  volgende pres id iumvergader ing i s  deze  beschikbaar  en dan kan een goede  invul l ing van 
2011 worden gegeven.  De raad d ient  ze l f  ook goed naar  de  lange termi jn  agenda te  k i jken en 
het  z i jn e igen lange termi jn  agenda te  la ten z i jn,  door  goed na  te  denken over  hoe h i j  d ingen 
wi l  z ien.  Anders  b l i j f t  het  een product  dat  met  name bi j  he t  co l lege l ig t .  Dan zou inderdaad 
naar  een soort  kwartaa lp lanning kunnen worden overgegaan,  om een k le ine marge  te  hebben 
of  ie ts  in een bepaa lde  maand komt.   
 
De heer  Sprenger  geef t  a l  vast  twee suggest ies .  Het  bestemmingsplan ‘Van Spoor tot  Steeg ’  
zou in het  eers te  kwartaa l  2011 geagendeerd kunnen worden,  afhankel i jk  van verdere  ontwik-
ke l ingen.  Er i s  een mot ie  aangenomen over  verkeersve i l ighe id b i j  scholen .  De wethouder  
heeft  aangegeven dat  er  een eva luat ie  van het  GVVP volgt .  Dat  zou in het  tweede kwartaa l  
van 2011 kunnen.   
 
De voorzit ter  zegt ,  zonder  daar  inhoude l i jk  een oordee l  over  te  ve l len,  dat  d i t  goede bood-
schappen z i jn ,  zo zou het  e igenl i jk  moeten.  De raad heef t  daar  een inhoudel i jke  boodschap 
b i j  en v indt  dat  een be langr i jk  pro ject ,  dan wordt  dat  op d ie  wi jze  beste ld .  
 
Wethouder Pek ,  namens  het  co l lege ,  zegt  dat  bes temmingsplan ‘Van Spoor tot  Steeg ’  in fe-
bruar i  2011 op de raadsagenda komt.  
 
De lange termi jn agenda wordt ,  met  inachtneming van de opmerkingen,  voor kennisgeving 
aangenomen.  
 
Hamerstukken 
9.  Brandbeve i l ig ingsverordening 2010 
De raad bes lu i t  de  Brandbeve i l ig ingsverordening 2010 vast  te  s te l len.  Aldus  bes loten.  
 
10 .  Raads informat iesysteem (RIS)  en webcast ing 
De raad bes lu i t  in  te  s temmen met  het  programma van e isen.  Het  co l lege  opdracht  te  geven 
u i tvoer ing te  geven aan de implementat ie  van het  raads informat iesysteem met  inachtneming 
van het  programma van e isen.  De raad bes lu i t  over  te  s tappen op d ig i ta le  notu ler ing  van de  
vergader ingen en te  k iezen voor  v ideo notu ler ing en in ieder  geva l  voor de  duur  tot  het  zo-
merreces  ook schr i f te l i jke  notulen te  handhaven.  Aldus bes loten.  
 
Bespreekstukken 
11.  Vei l ig  oversteken in Haren  
De voorzit ter  l icht  toe  dat  een aanta l  vragen schr if te l i jk  is  beantwoord.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  merkt  op dat  er  vee l  bespreekstukken op de  
raadsagenda staan .  Dat  heef t  voora l  te  maken met  het  gebrek aan informat ie  t i jdens  de com-
miss ievergader ing .  Dan wordt  toegezegd dat  dat  nagezonden za l  worden en dat  i s  gebeurd.  
Wethouder  Pek heeft  vr i jdagmiddag,  vóór  de  volgende fract ievergader ing antwoord gegeven 
op enke le  vragen.  De over ige  vragen z i jn  pas  na de fract ievergader ing beantwoord.  Dat  i s  de  
heer  Berends  b i jzonder  tegengeva l len.  Er i s  n ie t  voor  n ie ts  een f ract ie  en het  i s  be langr i jk  
om deze  s tukken b innen de f ract ie  te  kunnen bespreken.  De heer  Berends  ergert  z ich aan het  
fe i t  dat  er  zovee l  nabeste l l ingen z i jn ,  dat  er  nog zoveel  opge leverd  moet  worden.  Het  co l lege  
wordt  verzocht  het  l ie fs t  b i j  de  commiss ievergader ingen de  betreffende ambtenaren,  dan wel  
de bet ref fende informat ie  ter  beschikk ing  te  hebben zodat  de raad  goed ge ïnformeerd kan 
worden,  dan we l  vóór de fact ievergader ing ,  en  dan niet  op maandagmiddag 17.00 uur ,  maar  
op vr i jdag u i ter l i jk  de  informat ie  ter  beschikking te  hebben.  De Chr is tenUnie  heef t  nu geen 
ge legenhe id gehad de vragen d ie  b i j  d i t  agendapunt  z i jn vers trekt  met  de f ract ie  te  bespreken.  
Graag hoort  de  heer  Berends hoe het  col lege  en de andere  raads leden hierover  denken.  
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De heer  Terpstra ,  namens de VVD, denkt  dat  de heer  Berends  een punt  heef t .   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  s lu i t  z ich bi j  de heer  Berends  aan.  De beantwoord ing 
in  de commiss ievergader ing i s  vaak bi jzonder  zwak.  Dat  i s  jammer,  de  heer  Niezen kr i jg t  
daarmee soms het  bee ld dat  het  co l lege  z ich n iet  goed voorbere idt  op de commiss ievergade-
r ing en dat  verstoort  de he le  cyc lus .  B i j  het  punt  ve i l ig  overs teken is  het  ook nog zo dat  de 
vragen d ie  in  de commiss ie  beantwoord z i jn opnieuw op papier  beantwoord worden en dan 
ook nog verschi l len van wat  er  in de  commiss ie  i s  gezegd.  Dat  kan natuur l i jk  he lemaa l  n iet .  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  constateert  dat  a l le  andere  fract ies  z ich aan-
s lu i ten b i j  de heer  Berends .  Het  col lege  heeft  h ier  naar  aanle id ing van de raadscommiss iever-
gader ing ook over  van gedachten gewisse ld .  Wat  de  heer  Berends  zegt  le idt  we l  tot  herken-
ning .  Over igens  i s  de  aanle id ing n ie t  de  gedachte  dat  er  geen fatsoenl i jke  antwoorden gege-
ven zouden kunnen worden.  Het  co l lege  heeft  het  a ls  serv ice  gez ien om een aanta l  d ingen 
schr i f te l i jk  te  doen.  In de  prakt i jk  pakt  dat  anders  u i t .  De voorz i t ter  s te l t  voor  voortaan de  
ambte l i jke  bi j s tand frequenter  te  la ten verschi jnen.  Dat  was  over igens  ook de afspraak b i j  de  
invoer ing van d i t  model ,  waarbi j  ju is t  de  ambtel i jke  ver tegenwoord ig ing  aan tafe l  zou z i t ten 
en meedoen in de commiss iebehande l ing .  Dat  kon niet  meer  in  de raad .  Inmidde ls  i s  een 
beet je  inges lopen dat  de  ambte l i jke  ver tegenwoordig ing weer  verdwenen is ,  dat  wordt  terug-
gedraa id .  De technische  vragen kunnen dan wat  meer  beantwoord worden.  Het  s taat  de raad  
vr i j  technische vragen van tevoren ambte l i jk  te  s te l len .  Over  het  a lgemeen weet  de porte-
feu i l lehouder  n iet  en deta i l  a l le  d ingen en de  betrokken ambtenaar  we l .  Dat  mag rechtstreeks  
a l s  het  om ambte l i jke  vragen gaat .  Daarbi j  d ient  de raad  z ich we l  te  rea l i seren dat  a l s  een 
ambtenaar  een vraag  kr i jg t  vanui t  de raad,  h i j  dat  a l t i jd  aan de portefeu i l lehouder  za l  melden.  
De voorz i t ter  i s  het  voorts  met  de  heer  Berends eens  dat  schr i f te l i jke  beantwoording t i jd ig  
ter  beschikking moet  z i jn ,  voorafgaand aan de f rac t ievergader ing.  Anders  i s  het  las t ig  om te  
betrekken bi j  de  beraads lag ingen.  Namens het  co l lege  zegt  de burgemeester  toe daar  zorgvul-
d ig  naar  te  gaan k i jken om het  in  de toekomst  n iet  meer  op die  manier  te  la ten gebeuren,  
tenzi j  er  een s i tuat ie  i s  waarbi j  he t  begr ip van de raad wordt  gevraagd,  dan gebeurt  dat  t i jd ig .  
 
Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA, v indt  het  een gemis te  kans  dat  er  n ie t  vooraf  over legd 
i s  met  de  doe lgroepen.  In  de  schr if te l i jke  beantwoording wordt  dat  n ie t  voldoende terugge-
vonden,  de PvdA vindt  het  toch wat  smal  a l lemaa l  en onduide l i jk .  B i j  verkeer  draa i t  het  maar  
om twee zaken,  het  i s  ve i l ig  of  onve i l ig .  Als  dan wordt  gesproken over  nuances  daarbi j ,  dan 
le idt  dat  tot  meer  onduide l i jkhe id .  De PvdA heeft  voora l  moeite  met  de  er f  toegangswegen B.  
Daar  komen geen voorz ieningen voor ,  maar  he t  kan we l  geconcentreerd  oversteken z i jn  b i j  
schoolroutes  of  ouderen.  De PvdA overweegt  daar  een amendement  over  in  te  d ienen:  “Be -
s l u i t  d e  b e l e id sno ta  Ve i l i g  Ove r s t eken  in  Haren  zodani g  t e  w i jz i g en/aan t e  vu l l en  da t  ook op  de  e r f  t o e -
gangsweg en  B we l  v oo rz i en ing en  kunnen worden  aangeb ra ch t  wanne e r  e r  sp rake  i s  van  g e c onc en t r e e rd  o ve r -
s t eken  op  s choo l r ou t e s  o f  r ou t e s  waar  v e e l  oude r en  ov e r s t eken” .   
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  zegt  dat  de raad wordt  gevraagd de not i t ie  ‘Ve i l ig  overste -
ken in  Haren’  a l s  be le idsnot i t ie  aan te  nemen om in de  toekomst  een eenduid ige react ie  op 
verzoeken tot  aanleg  van overs teekplaatsen te  kunnen geven.  Aanle id ing voor het  opste l len 
van deze  not i t ie  i s  het  toenemend aanta l  vragen vanui t  de bevolk ing voor het  rea l i seren van 
ve i l ige  oversteekplaatsen voor voetgangers .  D66 heeft  in  de raadscommiss ie  aan de wethou-
der  gevraagd of  deze not i t ie  voldoende handvatten zou b ieden om een eenduid ig  antwoord te  
kunnen geven op d ie  verzoeken vanui t  de  bevolk ing .  In de  schr if te l i jke  beantwoording van 
de wethouder  wordt  deze vraag  a ls  volgt  vertaa ld :  “Welke  c r i t e r ia  z i j n  e r  om a f  t e  w i jken van  he t  
h i e r  v oo rg e s t e ld e  b e l e id” .  De wethouder  reageert  daarmee op een ie t s  andere vraagste l l ing ,  maar  
het  l ig t  we l  in  e lkaars  ver lengde.  De wethouder  geeft  in de beantwoord ing van deze vraag 
niet  aan we lke cr i ter ia  er  dan we l  gehanteerd  zul len worden.  Het  antwoord zegt :  “Hie rvoo r  
z i jn  g e en  c r i t e r i a ,  h e t  i s  u i t e ind e l i jk  maatwe rk” .  
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Dat antwoord i s  tegenstr i jd ig  met  de  vraagste l l ing  d ie  voor l ig t  b i j  de  raad ,  namel i jk  geef  
goedkeur ing aan een be le idsnot i t ie  d ie  een eenduid ig  antwoord zou kunnen geven.  Anderz i jds  
p le i t  de  wethouder  in de beantwoording voor  maatwerk .  De not i t ie  laa t  a l le  ru imte voor  
meerdere  interpre tat ies  in  de u i tvoer ing ,  van in  d i t  geva l  overs teekplaatsen ,  b innen de kaders  
van het  verkeersbele id  en verkeersconcepten.  Daarom heeft  D66 moeite  met  deze not i t ie .  
D66 v indt  dat  de  verantwoordel i jkhe id voor  een duide l i jk  en consequent  u i tgewerkt  ver-
keersbe le id ,  inc lus ie f  de  ve i l ighe id  b i j  overs teken van voetgangers ,  l ig t  b i j  de  gemeente .  Er  
moet  be le id ontwikke ld worden op bas is  van duide l i jke  verkeersconcepten,  object ieve onder-
zoeksgegevens ten aanzien van b i jvoorbee ld ongeva l len en de rege ls  moeten voor 100% dui -
de l i jkhe id geven naar  weggebru ikers  en handhavers .  Verkeer  heeft  te  maken met  ve i l ighe id ,  
met  inter loka le  be langen,  met  doors troming en met  wetgeving d ie  gehandhaafd moet  kunnen 
worden.  Puur  a lgemeen be lang en d i t  overst i jg t  soms de par t icu l iere  be langen waarop de  ver -
zoeken gebaseerd z i jn .  De gemeente  moet  zorgen dat  de weg inr icht ing conform het  concept  
i s ,  want  a l leen dan kan de pol i t ie  handhaven.  Verkeersve i l ighe id en handhaving van wet te l i j -
ke  rege ls  verdragen geen compromissen,  geen nuances  en geen maatwerk.  D66 v indt  dat  u i t  
oogpunt  van he lderhe id en handhaafbaarhe id  geen ad  hoc  b i js te l l ingen of  u i tzonder ingen 
mogel i jk  moeten z i jn op de gekozen concepten met  b i jbehorende weginr icht ing .  Dat  l i jk t  nu 
we l  zo te  z i jn ,  a l s  de  wethouder  aangeeft  dat  het  b i j  de  rea l i sa t ie  van oversteekplaatsen,  gaat  
om maatwerk .  Dat  laat  de  mogel i jkhe id van wi l lekeur  open.  Daar  i s  D66 geen voorstander  
van.  D66 i s  we l  voorstander  van du ide l i jke  communicat ie  ten aanz ien van gemaakte  keuzes  
voor  bepaa lde verkeersconcepten,  inc lus ief  de  consequent ies  van een bepaa lde weg inr icht ing.  
Om goed te  kunnen u i t leggen waarvoor gekozen wordt  i s  eenduid ighe id van groot  be lang.  
Wat  i s  de le idraad in deze not i t ie  op bas is  waarvan de wethouder  verzoeken voor een over-
s teekplaats  vanuit  de  bevolk ing we l  of  n ie t  gaat  honoreren?  Onlangs  kwam het  verzoek van 
Verenig ing Dorpsbe langen in Onnen,  z i j  vraagt ,  ondanks het  fe i t  dat  daar  een Shared Space 
pr inc ipe  wordt  toegepast ,  toch om een oversteekplaats .  Hoe daar  op te  reageren a ls  er  geen 
duide l i jkhe id  i s?  
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, zegt  dat  de  wethouder  in de beantwoording na  de eerste  te r-
mi jn van de raadscommiss ie  aangeeft  dat  deze not i t ie  een l i teratuuronderzoek betreft .  Hoe 
verhoudt  z ich dat  tot  de  schr i f te l i jke  beantwoording achteraf ,  waar in  wordt  geste ld  dat  de  
not i t ie  i s  bedoe ld a l s  handle id ing/r icht l i jn  b i j  a l le  vraagstukken over  overs teekvoorz ieningen 
voor  voetgangers?  De not i t ie  wordt  opgeste ld  om een meer  eenduid ig  be le id  te  creëren.  Het  
i s  de bedoel ing dat  het  een gewoonte wordt  om in  eerste  instant ie  de r icht l i jn  u i t  de  be le ids-
not i t ie  te  volgen.  En hier  a l leen ,  bi j  zwaarwegende argumenten ten aanz ien van de p laatse l i j -
ke  s i tuat ie ,  van af  te  wi jken.  Een l i teratuuronderzoek heeft  volgens GVH een andere  s ta tus  
dan een handle id ing.  Als  e r  be le id op moeten worden gemaakt  i s  meer  he lderhe id gewenst  
over  de  cr i ter ia .  Het  i s  soms te  makke l i jk  om dat  maatwerk te  noemen.  Dat  i s  ook in  tegen-
s te l l ing  tot  wat  de  wethouder  in  haar  beantwoording s te l t  over  het  n ie t  wense l i jk  z i jn van een 
ad  hoc  be le id van de afge lopen jaren.  GVH ziet  deze not i t ie  a l s  a lgemene informat iebron en 
n iet  a l s  le idend voor  het  be le id .  Het  be le id over  overs teken kan a l leen met  behulp van con-
cre te  aanbeve l ingen worden vastgeste ld ,  met  a l le  organisa t ies  en mensen d ie  daarmee te  ma-
ken hebben.  GVH vindt  dat  er  een consequent  be le id d ient  te  worden gevoerd volgens het  
concept  Duurzaam Vei l ig  Verkeer ,  dat  de raad  reeds jaren ge leden heeft  aangenomen.  Het  
Shared Space concept  in  Onnen d ient  op z i jn  minst  geëva lueerd  te  worden.  Ten aanzien van 
de her i jk ing van het  GVVP, za l  GVH a l leen instemmen met  een he lder  verhaa l  zonder  extra  
aanpass ingen,  compromissen etc .  GVH vindt  dat  ve i l ighe id boven a l les  gaat  en dat  de maat-
rege len ten behoeve van de  ve i l ighe id  te  handhaven z i jn en dat  moeten b l i jven.  Afhankel i jk  
van de  beantwoord ing  van de vragen d ie  door de  raad worden geste ld  za l  GVH bepa len of  z i j  
kan instemmen met  deze not i t ie .  GVH vindt  deze not i t ie  voora lsnog n iet  he lder  genoeg.   
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De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  het  col lege  een dappere poging heeft  
gedaan om tot  be le id te  komen en te  bepa len waar  een VOP (voetgangersovers teekplaats)  op 
bas is  van vragen u i t  de  samenlev ing gerea l i seerd kan worden.  De heer  Berends weet  u i t  e rva-
r ing hoe las t ig  het  i s  om d ie  vraag  te  beantwoorden.  Deze  gemeente  past  Shared Space toe .  
Shared Space s taat  of  va l t  b i j  het  fe i t  of  er  ‘geshared’  moet  worden of  n iet .  Daar  d ient  goed 
naar  te  worden gekeken en ook of  er  extra  maatrege len bi j  een gebiedsonts lu i t ingsweg of  een 
er f  toegangsweg moeten komen.  De heer  Berends denkt  dat  maatwerk af  en toe  nodig  i s .  
Waar  grote  concentrat ies  z i jn ,  b i jvoorbee ld b i j  een school  of  verzorg ingshuis ,  zou wel l icht  
anders  met  zaken omgegaan d ienen te  worden.  Het  i s  goed dat  daar  zo naar  wordt  gekeken.  
In  de  beantwoording van de vragen door  de wethouder  wordt  een aanta l  keren gesproken 
over  object ieve onvei l ighe id .  Object ief  betekent gewoon of  er  vee l  gebeurt  of  n iet ,  dus  er  
gebeurt  hee l  we inig  a l .  Shared Space  levert  een soort  subject ieve onve i l ighe id  op en d ie  on-
ve i l ighe id  kan we l  eens  hee l  ve i l ig  z i jn .  De Chr is tenUnie s temt  in  met  de  not i t ie ,  want  het  i s  
een goede  s tap op weg naar  het  reguleren hoe de  gemeente  met  VOP’s  omgaat .  De vragen d ie  
de Chr is tenUnie  heeft  geste ld z i jn  beantwoord.  Onnen,  daar  heeft  de  Chr is tenUnie ook spe-
c if iek  naar  gevraagd,  is  zo ’n p lek waar  in  een Shared Space gebied ,  b i j  wi jze  van u i tzonder ing,  
toch zo’n maatrege l  wordt  getroffen.   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, zegt  dat  het  col lege een voorste l  voor legt  dat  tot  s tand is  
gekomen u i t  l i te ratuurstud ie .  Op bas is  daarvan wordt  be le id  geformuleerd en daarna gecom-
municeerd .  Het  CDA vindt  dat  jammer .  Uite indel i jk  i s  burgerpart ic ipat ie  een groot  goed,  
waarom prakt iseert  het  co l lege dat  n iet  b i j  d i t  onderwerp?  Waarom wordt  de l i teratuurs tud ie  
n ie t  gebruikt  om daar  de  v is ie  op te  baseren en daar  vervolgens met  bet rokkenen over  te  
spreken? Dan gaat  het  met  name om de ouderen en de  jeugd,  de  scholen.  Daar  kan het  col le -
ge  vernemen welke argumenten er  z i jn  en waar  de kne lpunten z i t ten.  Als  dat  wordt  overge-
s lagen,  dan kunnen de volgende punten worden toegevoegd aan de kne lpuntenl i j s t ,  daar  z i t  
n iemand op te  wachten.  Het  CDA vindt  d i t  een gemiste  kans en roept  het  col lege  op,  om op 
bas is  van deze l i te ratuurs tud ie ,  een z ienswi jze  te  ontwikke len,  het  gesprek aan te  gaan met  
be langhebbenden,  onder  andere  de scholen en ouderen.  Dan heef t  het  co l lege  in kaar t  waar  
de kne lpunten z i t ten,  om te  implementeren in het  te  formuleren be le id .  Dat  wordt  vervolgens  
aan de raad  voorge legd ter  bes lu i tvorming.  Dan l igt  er  een goed overz ichte l i jk  verhaa l  waar  
argumenten onder  z i t ten,  waarom bepaa lde  keuzes  z i jn gemaakt  en z i jn betrokkenen gehoord 
a lvorens  deze keuzes  te  maken.  Als  het  co l lege  dat  zo doet ,  dan heeft  z i j  eerst  gecommuni-
ceerd  en dan vastgeste ld .  Nu l ig t  voor  om eerst  vast  te  s te l len en dan te  gaan communiceren.  
Het  CDA vindt  de  volgorde  verkeerd en verzoekt  het  col lege het  s tuk terug te  nemen en a l -
vorens de  raad  een voorste l  te  doen,  met  betrokkenen te  spreken.   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt ,  a fgez ien van de volgorde ,  wat  het  CDA van de  
inhoud van de not i t ie  v indt ,  i s  het  CDA het  daar  we l  of  n ie t  mee  eens?  De heer  Kooi  zegt  
dat  duide l i jk  i s  verwoord wat  de l i te ra tuurstud ie  voor  het  co l lege  heeft  op ge leverd  ten aan-
z ien van Shared Space  en andere  gebieden.  Het  gaat  er  wat  ve i l ig  oversteken betreft  met  na-
me om daar  waar  bewoners ,  bet rokkenen,  p i jnpunten hebben l iggen.  Dat  i s  b i j  de  scholen,  
waarvan het  co l lege  aangeef t  d ie  te  wi l len markeren met  paa l t jes .  Of scholen daarmee ge luk-
k ig  z i jn  i s  n iet  bekend,  daar  heeft  de  raad n iets  van vernomen.  Dat  i s  prec ies  het  punt  van de  
v is ie  van het  CDA, waarom is  dat  n ie t  ingebracht  a lvorens  daar  een v is ie  van het  col lege  over  
te  vernemen?  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  v indt  het  e igenl i jk  onnodig om deze not i t ie  in de  raad 
te  brengen,  omdat  deze maar  een k le in  facet  van het  verkeersbe le id  behandeld  en volgend 
jaar  een GVVP op de agenda staat .  In  januar i  2010 is ,  met  name op aandr ingen van Groen-
Links ,  een Rondetafe lgesprek over  verkeersve i l ighe id rond scholen gehouden.  GroenLinks  is  
b l i j  dat  er  nu toch gevolgen u i t  getrokken worden.  GroenLinks  i s ,  mocht  de  PvdA overgaan 
tot  ind ienen,  bere id  het  amendement  mede te  onder tekenen.  
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Dat geef t  goed invul l ing  aan dat  aspect  van het  verkeersbe le id .  De wethouder  heef t  in  de 
commiss ievergader ing duide l i jk  aangegeven dat  bes taande  overs teekplaatsen gehandhaafd  
b l i jven.  In het  s tuk va l t  nu ,  tussen de rege ls  door  te  lezen dat  de  oversteekplaats  in de  Mel-
lensteeg toch weer  ter  d iscuss ie  wordt  ges te ld ,  hoe z i t  dat?  GroenLinks v indt  de s i tuat ie  in  
Onnen be langr i jk .  In de  schr if te l i jke  beantwoording wordt  gesproken over  het  plaatsen van 
paa l t jes .  GroenLinks  vindt ,  in aans lu i t ing op het  CDA, dat  er  met  de dorpsverenig ing  en ver -
tegenwoordigers  van de school  in  Onnen gesproken moet  worden.  Er  moet  een goede oplos-
s ing worden bedacht  en dat  heeft  de  wethouder  in  de commiss ievergader ing min of  meer  toe-
gezegd.  Dat  i s  afwi jkend van hetgeen in de  schr if te l i jke  beantwoording wordt  gezegd.  Graag 
een he ldere  toezegging dat  er  in Onnen wordt  gesproken met  be langhebbenden en dat  er  een 
goede oploss ing  komt.  Dat  betekent  dat  er  ook naar  de sne lhe id d ient  te  worden gekeken in 
het  dorp.   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, v indt  de nota  a ls  zodanig  een pr ima stuk.  Als  het  gaat  
om verkeersve i l ighe id ,  kan de  d iscuss ie  over  object ieve  en subject ieve verkeersve i l ighe id 
weer  opnieuw worden gevoerd,  maar  dat  i s  de VVD niet  van plan.  Deze gemeente  kent  een 
keur ige  onderverdel ing tussen s t roomwegen,  wi jkonts lu i t ingswegen,  30-km gebied  en Shared 
Space .  Er  i s  s taand be le id ,  dat  heeft  op d i t  moment nog niet  d irect  ge le id  tot  d iscuss ie  om 
daar  ie t s  aan te  moeten doen.  Zoals  de  nota  ze lf  ook aangeeft ,  oversteken i s  a l t i jd  een be-
langr i jk  probleem.  Object ieve en subject ieve ve i l ighe id is  n ie t  op te  lossen door overa l  maar  
een zebrapad neer  te  leggen of  overa l  Shared Space in  te  voeren.  De inzet  i s :  doe het  a ls  het  
nodig  is  en voora l  n ie t  a l s  het  n ie t  nodig  is .  Dat  i s  een u i te rmate  goed ui tgangspunt  van de  
nota  ‘Ve i l ig  oversteken in Haren’ .  Dan kom je  soms op het  probleem dat  je  Shared Space 
invoer t ,  en daar  horen geen zebra ’s  b i j ,  maar  dan b l i jkt  dat  misschien in Onnen toch een 
probleem te  z i jn .  Althans  dat  zou kunnen.  Op zo’n moment  moet  men niet  aarze len,  maar  
nader  onderzoek doen,  over leg  met  de  betrokkenen plegen en k i jken wat  daar  prec ies  aan de  
hand is .  De VVD vraagt  een extra  toe l icht ing op het  amendement  van de PvdA over  over-
s teekvoorz ieningen voor erf  toegangswegen.  De VVD denkt  dat  het  amendement  n iet  nodig  
i s  omdat  het  be le id in de gemeente Haren in  z i jn  a lgemeenhe id goed u i teen wordt  gezet  in  
deze nota .   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  in  eerste  instant ie  i s  gekozen voor het  ma-
ken van een not i t ie  d ie  recht  doet  aan het  fe i t  dat  ad hoc be le id op het  gebied van zebrapa-
den n iet  gewenst  i s .  In het  ver leden is  zowel  vanuit  pol i t iek a l s  inwoners  vaak gevraagd om 
aanleg van zebrapaden.  De wens is  daar  eenduid ig  be le id op te  maken.  Deze  not i t ie  d ient  a ls  
handvat  b i j  het  omgaan met  VOP’s .  In  de vor ige raadsvergader ing heeft  de raad  een mot ie  
aangenomen over  verkeersve i l ighe id rond scholen .  De wethouder  heef t  aangegeven z ich daar  
graag achter  te  scharen en in de eers te  he lf t  van 2011 met  een voorste l  daarover  te  komen.  
Daar  worden u i teraard a l le  scholen en betrokkenen b i j  bevraagd en aan hen wordt  terugge-
koppe ld .  In dat  opzicht  kan de  raad de vraag d ie  spec i f iek b i j  de  school  in  Onnen l ig t ,  z ien.  
De br ie f  van Verenig ing Dorpsbe langen Onnen heeft  de  raad bere ikt .  Het  co l lege  i s  onlangs  
op bezoek geweest  in  Onnen.  Deze week is  men druk in gesprek met  de Verenig ing om te  
k i jken naar  de her inr icht ing van de Bakkerweg in  Onnen.  Dat  i s  een er f  toegangsweg B.  Dat  
hangt  samen met  het  p le in  rond het  dorshuis ,  dat  her inger icht  wordt .  Er wordt  goed gekeken 
naar  de  inr icht ing van de  dorpskern en naar  de gebru ikers ,  in d i t  geva l  de  k inderen van de 
school .  Er  wordt  druk gewerkt  om daar  een stuk je maatwerk te  leveren.  Het  is  be langr i jk  om 
goed naar  bepaalde  doelgroepen te  k i jken en waar  nodig in te  gr i jpen.  Het  amendement om 
bi j  geconcentreerd oversteken toch met  voorz ieningen te  komen i s  h iermee a l  een beet je  be-
antwoord.  Er  z i jn a l t i jd  u i tzonder ingen op de rege l  mogel i jk ,  maar  ad hoc be le id  is  onge-
wenst ,  er  moet  een stuk z i jn dat  a l s  onder legger  gebruikt  kan worden.  De s i tuat ie  in Onnen,  
b i j  de  school  vraagt  om maatwerk.  
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Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA,  merkt  op de  nota  lezende,  dat  e r  b i j  erf  toegangswe-
gen B s taa t :  geconcentreerd  oversteken,  voorzien van sterret je  schoolroutes  of  routes  waar  
vee l  ouderen overs teken en in be ide  geva l len :  geen voorziening .  Als  le t ter l i jk  wordt  ge lezen,  
dan komen er  geen voorzieningen.  Dus dan i s  het  afhanke l i jk  van wie bepaa l t  dat  er  we l  een 
voorz ien ing gemaakt  wordt  en dat  l i jk t  mevrouw Schui l ing geen goede zaak.  Wethouder 
Groot  zegt  dat  er  een aanta l  verkeersmaatrege len worden voorgeste ld  in het  s tuk.  Eén daar-
van is  een zebrapad ,  maar  een andere i s  b i jvoorbee ld ie t s  te  markeren met  paa l t jes .  Dan heeft  
het  ook een bepaa lde  aandachtwaarde en naar  d ie  s i tuat ie  wordt  nu gekeken.  Mevrouw Schui-
l ing  merkt  op dat  er  toch zwar t  op wit  s taat :  geen voorz ien ingen.   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, merkt  op dat  de wethouder  aangeeft  in  gesprek te  z i jn  met  
de  school  in Onnen.  Ondertussen s te l t  de  raad de nota  vast .  Mevrouw Schui l ing  geeft  terecht  
aan dat  d ie  nota  bepaal t  wat  er  op dat  punt  kan gebeuren of  n iet .  Dus  wordt  druk over leg 
over  de  mogel i jkheden gevoerd ,  terwi j l  d ie  in deze nota  worden afgeschermd worden.  Dan i s  
de  volgorde toch verkeerd?   
 
Wethouder Groot  zegt  dat  informat iestromen soms naast  e lkaar  kunnen lopen.  De ambtena-
ren z i jn bezig  met  her inr icht ing van de dorpskern in Onnen,  maar  ondertussen was di t  s tuk 
a l  in  de  maak.  Deze  twee d ingen komen samen en de  wethouder  zoekt  daar  een goede oplos-
s ing  voor .  De heer  Kooi  raadt  de wethouder  aan eerst  d ie  gesprekken met  bet rokkenen te  
voeren,  conc lus ies  te  t rekken en dat  in  een stuk aan de raad  voor  te  leggen.  De heer  Niezen ,  
namens GroenLinks ,  merkt  op dat  de her inr icht ing van de Bakkerweg en het  p le int je  e tc .  
bui ten de kru is ing  va l len waar  het  probleem over  gaat .  Betrekt  de wethouder  de  aanpass ing 
van d ie  kru is ing  mee in de gesprekken,  of  gaat  het  puur  om de her inr icht ing van het  gedeel te  
dat  nog moet?  Wethouder Groot  zegt  dat  haar  idee  i s  om dit  in het  s tuk ‘Verkeersve i l ighe id  
rond scholen’ ,  waar  ook gekeken wordt  naar  de  schoolroutes ,  d i t  mee te  nemen.  Soms gaan 
d ingen sne l .  Op d i t  moment  wordt  a l  gekeken naar  her inr icht ing van een s tuk je  van Onnen 
en de  wethouder  heef t  aangegeven daar  graag b i j  bet rokken te  z i jn .  De heer  Niezen  zegt  dat  
het  over  de kruis ing gaat ,  de  Dorpsweg,  d ie  i s  her inger icht  wordt  d ie  nu we l  of  n iet  meege-
nomen? Wethouder  Groot  zegt  dat  de omgeving rond de  school  nader  wordt  bekeken.  Nu 
wordt  gekeken naar  de  Bakkerweg ,  maar  ook naar  de  omgeving  van de school  en hoe d i t  zo 
ve i l ig  mogel i jk  gemarkeerd kan worden.  De vragen van mevrouw Bachman hadden in eerste  
instant ie  betrekking op de cr i ter ia .  Wanneer  ga  je  een VOP aanleggen en dan gaat  het  over  
eenduid ighe id versus maatwerk .  In  d i t  s tuk worden een aanta l  maatrege len voorgeste ld en het  
gaat  daarbi j  n iet  a l leen om een zebrapad.  Dat  i s  één van de  maatrege len ,  maar  er  kan ook aan 
andersoort ige  maatrege len worden gedacht .  Wat  daar  hee l  erg  b i j  spee l t  i s  het  versch i l  tussen 
subjec t ieve  en object ieve ve i l ighe id .  Het  gevoe l van ve i l ighe id  dat  een zebrapad oproept ,  i s  
vaak een subject ieve verkeersve i l ighe id ,  b l i jkt  u i t  c i j fers .  Mevrouw Bachman ,  namens D66,  
zegt  dat  haar  vraag gaat  over  het  fe i t  dat  e r  ie t s  wordt  neerge legd om eenduid ig  te  kunnen 
reageren op een verzoek vanuit  de bevolk ing.  Dus dat  er  een duide l i jke  checkl i s t  i s ,  maar  
anderz i jds  wordt  gezegd dat  het  e lke  keer  maatwerk i s .  Dat  i s  een interne tegenstr i jd ighe id 
d ie  e r  n iet  in  zou moeten z i t ten .  Wethouder Groot  denkt  dat  er  geen tegenstr i jd ighe id in  z i t .  
Het  idee i s  we l  om tot  minder  part icu l iere  verzoeken te  komen.  In eerste  instant ie  wordt  
u i tgegaan van Shared Space .  Bi j  moei l i jke  s tukken weg,  waar  verschi l lende gebruikers  gecon-
centreerd samenkomen,  wordt  gekeken of  daar  eventuee l  een maatrege l  zou moeten komen.  
Een maatrege l  i s  n ie t  a l t i jd  een zebrapad.  De heer  Prenger ,  namens de  VVD, vraagt   hoe  
subjec t ieve  onve i l ighe id ,  afhanke l i jk  van de spec i f ieke s i tuat ie  en spec if ieke doe lgroep,  ver -
taa ld kan worden naar  object ieve cr i ter ia?  Dat  i s  n iet  moge l i jk .  Eerst  d ient  een object ie f  be-
le id  te  worden vastgeste ld en in dat  be le id moet  ru imte voor d iscuss ie  op ind iv iduee l  geval  
worden ge laten.  En dan tot  een oploss ing komen voor d ie  bepaa lde  s i tuat ies  waar  subject ieve 
onve i l ighe id  heers t .  Het  i s  n ie t  mogel i jk  om harde cr i ter ia  te  maken,  omdat  dat  zo afhanke-
l i jk  i s  van de spec if ieke s i tuat ie .  Mevrouw Bachman  zegt  dat  subject ieve onve i l ighe id  n ie t  
meetbaar  i s .  
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Is  het  op de schaa l  van 1 tot  10?  Waar  ga  je  dus op in  en waar  n iet  i s  de  vraag .  Naar  idee van 
D66 moet  het  verkeersconcept  en de b i jbehorende weginr icht ing zo duide l i jk  z i jn dat  het  
z ichze l f  wi j s t  en zeer  consequent  in de u i tvoer ing  i s .  Door  de ene  keer  we l  een zebrapad of  
ie ts  anders  aan te  leggen in een Shared Space gebied en een volgende keer  n ie t ,  ontstaat  on-
duide l i jkhe id  in het  gebru ik .  De heer  Prenger  zegt  dat  mevrouw Bachman daarmee aangeeft  
dat  er  in Onnen in  pr inc ipe  geen ru imte is  voor een zebrapad,  omdat  het  een Shared  Space 
gebied i s .  De doe lgroep,  de  scholen,  e rvaren daar  een subject ie f  onve i l ige  s i tuat ie .  Dat  z i t  
n ie t  zozeer  in  het  Shared Space aspect ,  maar  in het  aspect  dat  inwoners  van Onnen en men-
sen die  door Onnen r i jden het  Shared Space concept  kenne l i jk  n iet  begr i jpen en niet  toepas-
sen.  Misschien moet  het  geen Shared Space gebied z i jn?   
Mevrouw Sloot  vraagt  of  het  amendement ,  mocht  dat  door de PvdA worden ingediend,  wordt  
a fgeraden? Wethouder Groot  komt het  amendement  wat  voorbar ig  voor .  In het  voor jaar  
volgt  een stuk over  verkeersve i l ighe id rondom scholen.  In het  amendement  wordt  voora l  
geant ic ipeerd op geconcentreerd oversteken bi j  scholen.  De heer  Terpstra ,  namens de VVD, 
heef t  een punt  van orde .  Het  amendement  i s  nog niet  inged iend,  dus  er  wordt  n iet  over  ge-
sproken.  
Wethouder Groot  was  bl i j  dat  de  heer  Berends met  het  verschi l  tussen subject ieve en objec-
t ieve onvei l ighe id kwam, want  daar  gaat  de  d iscuss ie  e igenl i jk  over .  De vraag  wordt  geste ld  
waarom be langhebbenden er  nog n ie t  b i j  gevraagd worden in d i t  s tad ium. Dit  s tuk ge ldt  a ls  
onder legger ,  ook voor  een n ieuw GVVP en i s  daar  een s tukje  van.  Het  s tuk verkeersve i l ig -
he id rondom scholen wordt  daar  ook ingepast  om tot  één groot  herz ien GVVP te  komen.  
Ui teraard worden daar  a l le  be langhebbenden b i j  bevraagd en meegenomen.  De heer  Kooi  
concludeert  dat  de  wethouder  dat  dan achteraf  doet ,  a l s  a l les  i s  vastgeste ld  en benoemd en 
a l le  kaders  du ide l i jk  z i jn komen de belanghebbenden aan de beurt .  Wat  hebben z i j  dan nog te  
roepen? Wethouder  Groot  z ie t  dat  anders .  Dit  i s  een hoofdstuk in het  n ieuwe GVVP en be-
doe ld a l s  handvat .  Het  s tuk gaat  he lemaa l  over  het  verschi l  tussen subject ieve ve i l ighe id en 
onve i l ighe id .  Dus oversteekplaatsen a l leen daar  toepassen waar  het  nodig i s .  De bedoe l ing is  
om eenduid ig  be le id te  maken,  maar  in be le id i s  a l t i jd  u i tzonder ing op een rege l  moge l i jk .  In  
het  Shared  Space  model  zoa ls  dat  het  l ie fs te  gehanteerd wordt ,  past  het  n iet .  Daarom moet  
worden onderzocht  waar  het  we l  of  n iet  toe  te  passen en betreft  het  dan een zebrapad of  een 
marker ing van een wegstuk of  een verkeersdrempel .  Dit  i s  geprobeerd aan te  du iden in het  
s tuk,  ook om inz icht  te  kr i jgen in de kosten van de  verschi l lende maatrege len en wanneer  ze  
echt  nodig z i jn .  Een stukje  educat ie  d ie  e rg  be langr i jk .  Dit  s tuk wordt  dus  een hoofdstuk in 
het  n ieuwe GVVP.   
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  merkt  op dat  de  VVD midde ls  de heer  Terpst ra  ener-
z i jds  zegt  dat  het  amendement  van de PvdA niet  nodig i s  omdat  het  om ui tzonder ingen zou 
gaan.  Anderz i jds  zegt  de heer  Prenger  dat  be le idsrege ls  worden geste ld ,  maar  u i tzonder ingen 
mogel i jk  moeten z i jn ,  dat  i s  tegenstr i jd ig .  Wat  i s  het  s tandpunt  van de VVD? Deze be le idsno-
t i t ie  maakt  het  n ie t  mogel i jk  om maatwerk te  leveren wanneer  er  sprake is  van geconcen-
treerd overs teken,  b i jvoorbee ld b i j  ouderenvoorzieningen b i j  er f  toegangswegen B.  De PvdA 
wi l  dat  er  we l  naar  maatwerk wordt  gekeken en daar  i s  dat  amendement  voor .  De heer  Terp-
stra  zegt  dat  het  s tandpunt van de VVD duide l i jk  i s .  De VVD heeft  geen behoefte  aan het  
amendement  van de PvdA,  omdat  de not i t ie  goede cr i ter ia  geeft  voor  de afweging wanneer  
we l  en n iet .  De heer  Prenger  voegde daaraan toe dat  het  zou kunnen z i jn dat  er  op een be-
paa ld  moment ie t s  aan de hand i s .  Dat  punt  hangt  erg  af  van de afweg ing  en aanleg d ie  je  
doet .  Bi jvoorbee ld door je  af  te  vragen of  in Onnen Shared Space had moeten worden toege-
past .  Maar  niet  op voorhand op bas is  van doe lgroepen,  zoa ls  ouderen en jongeren,  a l  een 
amendement  ind ienen.   
 
Op v e rzoek van  de  h e e r  Valkema vo l g t  e en  kor t e  s cho r s ing  v oo r  o v e r l e g  me t  d e  ande r e  raads f ra c t i e s .  
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Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  inzake de  impl ica t ies  voor de weginr icht ing van 
de Dorpsweg te  Onnen,  dat  vandaag nadrukke l i jk  wordt  onderzocht  hoe het  daar  ve i l iger  kan.   
Twe ede  t e rmi jn  
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, zegt  dat  een dee l  van de raad z ich heef t  beraden op de d is-
cuss ie .  De PvdA,  D66,  GVH, CDA en GroenLinks z i jn  tot  de conc lus ie  gekomen dat  de  be-
antwoording van de  wethouder  onvoldoende is .  Met  name waar in de wethouder  heeft  u i tge-
legd dat  z i j  per  hoofdstuk be le id  wi l  formuleren.  De genoemde fract ies  wi l len groot  gewicht  
hangen aan het  fe i t  dat  er  over leg moet  worden gevoerd  met  bet rokken.  De wethouder  wordt  
derha lve verzocht  om het  s tuk terug te  nemen,  eerst  het  over leg  te  voeren en dan een inte-
graa l  GVVP aan de raad  aan te  b ieden.  Daar  kan de raad  z ich over  beraden en bes lu i ten.  En 
n iet  bes lu i ten op bas is  van het  ene naar  het  andere  hoofdstuk ,  waarmee wordt  verva l len in  ad  
hoc be le id .   
 
De voorzit ter  resumeert  dat  d i t  verzoek namens een aanta l  f rac t ies  wordt  gedaan.  Het  i s  
over igens  n ie t  zo dat  de  wethouder  een s tuk kan terugnemen van de  agenda van de raad.  
Eenmaal  geagendeerd  kan het  de  raad z i jn  d ie  zegt  daar  geen bes lu i t  over  te  wi l len nemen.   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, heef t  begrepen dat  een aanta l  f ract ies  heeft  bes loten aan 
de wethouder ,  c .q .  he t  co l lege het  verzoek te  r ichten om d it  s tuk terug  te  nemen.  Het  ver -
zoek heeft  de  VVD niet  bere ikt ,  wat  n iet  zo gek is ,  daar  de  VVD het  op z ich een goed stuk 
vond.  De frac t ies  d ie  d i t  in werk ing ste l len worden gewezen op b ladz i jde 6  van de nota  waar  
een samenvatt ing  wordt  gegeven en waarbi j  erf  toegangswegen A en B een s terre t je  s taat :  
schoolroutes  of  routes  waar  vee l  ouderen oversteken.  Misschien kan de wethouder  daar  nog 
een toe l icht ing op geven?  Het  zou kunnen z i jn dat  daar in  het  punt  z i t  dat  de  nota kan wor-
den aangenomen.   
 
De heer  Berends ,  namens de  Chr is tenUnie ,  zou het  jammer  v inden a ls  het  s tuk teruggeno-
men wordt .  In  deze raad i s  a l  vee l  gesproken en nu l ig t  e inde l i jk  een s tuk voor waar  be le id  
boven staat ,  maar  nu verzu imt  de raad opnieuw om be le id te  maken.  Het  voor l iggende stuk 
doet  recht  aan het  fe i t  dat  het  wens i s  om iets  te  rege len op het  gebied van overs teekplaatsen.  
De heer  Berends  vraagt  z ich af  we lke bet rokkenen h ierover  gehoord moeten worden.  Ju is t  op 
het  gebied  van verkeersve i l igheid  d ient  een gemeente daadkracht ig  op te  t reden en aan te  
geven dat  d i t  de manier  i s  waarop het  wordt  gedaan.  Ju is t  verkeersvei l ighe id i s  geen punt  om 
vooraf  a l ler le i  be langen af  te  wegen,  maar  du ide l i jk  te  maken waar  voor kwetsbare groepen 
een u i tzonder ing wordt  gemaakt .  Dat  s taat  in  d i t  s tuk en waar  je  wel  of  geen maatrege len 
neem. De gemeente  moet  gewoon goed be le id op verkeersve i l ighe id kunnen maken en dat  
u i t leggen aan de bevolk ing.  Het  s tuk hoef t  n ie t  van tafe l ,  maar  kan worden vastgeste ld en te  
z i jner  t i jd  ge ïntegreerd worden in het  GVVP.  De heer  Berends  heeft  nog n iet  gehoord wat  er  
op tegen is  om dat  te  doen.   
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de over ige  fract ies  geen behoefte  hebben aan nadere bespre-
k ing in  tweede termi jn .  Dat  za l  er  waarschi jn l i jk toe  le iden dat  het  s tuk nie t  wordt  aangeno-
men a ls  het  te r  bes lu i tvorming wordt  voorge legd.   
 
s cho r s ing  
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  v indt  het  j ammer  dat  er  verschi l  van mening over  het  
s tuk bestaat .  Het  i s  be langr i jk  dat  er  een be le idsstuk l ig t  dat  a ls  onder legger  gebru ikt  kan 
worden voor ve i l ig  overs teken in Haren.  Het  i s goed om in de  a l  aangekondigde GVVP het  
ve i l ig  overs teken integraa l  mee te  nemen.  Dat  i s  de wens  van de  wethouder  en z i j  hoopt  op 
instemming van de  raad.  
 
De voorzit ter  resumeert  dat  het  co l lege  voorste l t  om de be le idsnot i t ie  n iet  vas t  te  s te l len en 
over igens  de u i twerking  mee te  nemen in het  GVVP.  
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De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  het  col lege  haar  e igen l i jn  t rekt ,  maar  d i t  i s  een 
goede nota ,  met  een aanta l  duide l i jke  punten met  bet rekking tot  het  begr ip  overs teken.  Nu 
wordt  de  nota  ingetrokken en daar  in  het  kader  van het  GVVP op teruggekomen.  Betekent  
dat  dat  het  col lege denkt  dat  oversteken in  de gemeente  Haren in het  komende ha l f  jaar  a l -
leen door mensen kan gebeuren die  geen jongeren en geen ouderen z i jn?  Wat  i s  nu echt  de  
argumentat ie  van het  col lege om de nota  terug te  t rekken?  In deze nota  s taan op a l ler le i  pun-
ten duide l i jke  zaken.  Het  zou kunnen z i jn ,  maar  misschien i s  dat  ie ts  te  vooruit  gedacht ,  dat  
het  co l lege  denkt  dat  Shared Space in  Onnen en Noord laren n iet  past  en van p lan is  daar  de  
s tenen u i t  te  nemen en het  as fa l t  en zebra ; s  weer  in te  leggen.  De VVD zou daar  geen voor-
s tander  van z i jn .  Shared Space  l ig t  daar  nu eenmaal  en het  funct ioneert  rede l i jk .  De heer  
Terpstra  is  te leurges te ld  dat  het  co l lege  op deze  manier  en zo sne l  haar  conclus ie  t rekt .  
 
De voorzit ter  merkt  op dat  de  wethouder  aangaf  dat  het  co l lege  te leurges te ld  is  over  het  fe i t  
dat  d i t  n iet  tot  bes lu i tvorming kan le iden.  Het  col lege  i s  n ie t  in  de  pos i t ie  om stukken terug 
te  nemen van de agenda,  dat  kan de raad a l leen maar  doen.  De agenda is  a l  vastgeste ld en d i t  
betref t  een voorgeste ld  bes lu i t .  De raad kan bes lu i ten om het  s tuk n iet  aan te  nemen.  Het  
co l lege  i s  van mening dat  het  een goed voorste l  i s ,  dat  de  raad  conform zou moeten bes lu i ten.  
Het  col lege heeft  daarop geant ic ipeerd  door  te  zeggen nie t  met  een ander  voorste l  te  komen 
en het  te  verwerken in het  GVVP.  De heer  Terpstra  i s  het  h ier  vol led ig  mee eens .  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  de  wethouder  ervoor te  zorgen dat  e r  een pr ima 
oploss ing in Onnen komt,  waarbi j  a l le  par t i jen in e lk geva l  goed gehoord worden en er  een 
goede ve i l ige  oploss ing komt.  Er i s  geen acute  reden om d it  s tuk aan te  nemen en Groen-
Links  wacht  l i ever  op een integraa l  GVVP.   
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  heeft  haar  bezwaren in eers te  te rmi jn goed toege l icht .  D66 
i s  het  eens  met  GroenLinks dat  er  geen aanle id ing i s  om d it  nu opeens  aan te  nemen.  D66 
verwacht  dat  de op – en aanmerkingen worden meegenomen a ls  de inhoud van deze not i t ie  
wordt  opgenomen in het  GVVP.  
 
De voorzit ter  brengt  het  voors te l  om de be le idsnota ‘Ve i l ig  overs teken in  Haren’  vast  te  
s te l len  in s temming.  De frac t ies  van GroenLinks ,  CDA, GVH, D66 en de  PvdA stemmen  
tegen het  voorste l  en VVD en de Chr is tenUnie  voor .  Het  voorste l  wordt  verworpen.  Aldus 
bes loten.   
 
12 .  Wijz ig ing Bouwverordening  
De heer  Prenger ,  namens de VVD, zegt  dat  ervoor i s  gekozen om de  model  Bouwverorde-
n ing van het  VNG te  volgen.  In de  raadscommiss ie  z i jn aanvul lende vragen geste ld .  
Is  het  moge l i jk  om nog loka le  wi jz ig ingen of  aanpass ingen of  afwi jkende s i tuat ies  te  rege len? 
De wethouder  antwoordde schr if te l i jk  dat  het  mogel i jk  is  om af  te  wi jken van de Bouwveror-
dening .  De u i t r i t -  en kapvergunning kunnen dus separaat  van de Bouwverordening midde ls  
de APV gerege ld  worden.  Naar  aanle id ing van art ike l  7 .3 .2 .  h inder ,  heeft  de VVD gevraagd 
waarom wel  h inder  door  ge lu id ,  s tank e tc .  wordt  genoemd en niet  de  h inder  door  kunst l icht .  
De wethouder  antwoordde h ierop dat  kunst l icht a l s  h inderbron zeker  toegevoegd zou kunnen 
worden,  maar  dat  d i t  ook in wetgeving  van hogere orde ,  namel i jk  de Wet mi l ieubeheer  gere-
ge ld  i s .  Daarom is  het  de vraag  of  het  in de Bouwverordening  thu ishoort .  Hinder  van kunst -
l icht  i s  een toenemend fenomeen in  een druk bebouwd Neder land en i s  n iet  goed en concreet  
gerege ld .  In de Wet  mi l ieubeheer  i s  l icht  we l  een aspect ,  maar  wordt  vr i j  a lgemeen behande ld 
Voor  d iverse  bedr i j fssoorten i s  het  per  bedr i j fssoort  gerege ld in een AMvB.  
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Dat houdt  in  dat  het  b i j  het  opr ichten van een bouwwerk,  n ie t  zozeer  een woning,  maar  wat  
grotere  bouwwerken zoa ls  school  -  of  kantoorgebouwen met  parkeerterre inen (het  Transfer i -
um),  industr ie  –  en sport terre inen,  n iet  afdoende gerege ld i s  in  de  Wet mi l ieubeheer .  De 
VVD ste l t  voor om de  Bouwverordening op di t  punt  aan te  passen en een amendement  in te  
d ienen.  
Amendement  1 :  wi jz ig ing  Bouwverordening.  Draagt  het  co l lege  op art ike l  7 .3 .2  van de gewi j -
z igde Bouwverordening u i t  te  bre iden met  kunst l icht  a l s  bron van h inder  en/of over las t .  In-
ged iend door  de f ract ies  van VVD en GroenLinks .  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  merkt ,  naar  aanle id ing van het  amendement ,  op 
dat  in  de  schr if te l i jke  beantwoording van de wethouder  s taat  dat  d i t  ar t ike l  gebaseerd i s  op 
de Woningwet .  Is  dat  dan ook van toepass ing op andere  bouwwerken,  of  wordt  ie t s  toege-
voegd dat  geen enke l  effect  heeft?  
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  hoort  graag van het  col lege  hoe  de hinder  van kunst l icht  
gerege ld i s  in  andere  wetgeving en of  het  amendement  nodig  i s .  
 
De heer  Sprenger,  namens de PvdA, z iet  graag  toegevoegd aan de  voorgeste lde bes l i ss ing 
(dat  s taat  wel  in  de samenvatt ing)  de Bouwverordening 2004 ge l i jkt i jd ig  in  te  t rekken.  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  s te l t  voor het  intrekken van de Bouwverordening 2004 
toe te  voegen.  Ten aanzien van het  amendement  i s  het  zo dat  de  Wet  mi l ieubeheer ,  waar in d i t  
gerege ld i s ,  per  1 oktober  2010 is  komen te  verva l len.  Daar  is  de  WABO voor  in  de  plaats  
gekomen.  In ar t ike l  2 .1 . ,  l id  3  wordt  verwezen naar  het  Act iv i te i tenbes lu i t .  Dat  gaat  over  het  
voorkomen,  dan we l  voor  zover  dat  n iet  moge l i jk  i s ,  tot  een aanvaardbaar  n iveau beperken 
van ge lu idhinder .  Dit  Act iv i te i tenbes lu i t  heeft  betrekking op a l ler le i  inr icht ingen.  De VVD 
r icht te  z ich in  haar  vraagste l l ing voora l  op grote  pro jecten,  scholen en kantoren,  dan i s  d i t  
Act iv i te i tenbes lu i t  a fdoende.  De wethouder  adviseert  de Verordening hier  n iet  op aan te  pas-
sen.  Ook omdat  de  wens  is  om uniformite i t  te  bere iken en aan te  s lu i ten b i j  lande l i jke  rege-
l ingen.  Voor deze  spec if ieke voorbeelden is  het  n iet  nodig om het  amendement  aan te  nemen.  
Andere  zaken,  d ie  n ie t  onder  de  def in i t ie  inr icht ing va l len,  kunnen ook in  de  APV gerege ld 
worden.  Zoals  dat  b i jvoorbee ld b i j  de  inr i t ten i s gerege ld .  Dat  i s  een loka le  rege l ing en zou 
midde ls  een mot ie  kunnen worden opgedragen.  De heer  Prenger  vraagt  of  onder  inr icht ingen 
ook parkeerplaatsen,  sport  –  en industr ie terre inen worden verstaan? Wethouder Pek  denkt  
dat  deze er  wel  onder  va l len.  Bi j  een school  hangt  het  daarbi j  a f  van de omvang van de 
school .  Onder  meer  de  grootte  van de CV-insta l la t ie  spee l t  dan een rol .  De wethouder  s te l t  
voor  om de exacte  def in i t ie  van inr icht ing te  geven,  dan kan de  VVD ze lf  bepalen of  dat  
daarmee voldoende afgedekt  wordt  of  n iet .  De heer  Prenger  zegt  dat  het  n ie t  de  bedoe l ing i s  
om onnodige  h indernissen of  rege lgev ing in de  Bouwverordening op te  nemen.  Het  doe l  i s  
dat  er  een rege l ing moet  z i jn  d ie  er  in  concrete  geva l len op toeziet  dat  kunst l icht  geaccep-
teerd wordt  a l s  bron van h inder  en dat  daar  terdege  en afdoende rekening mee gehouden 
wordt  in  Haren.  Als  dat  op een andere  manier  afdoende gerege ld  kan worden,  vraagt  de heer  
Prenger  z ich af  waarom wel  expl ic ie t  ge lu idsover last  wordt  genoemd.  Voor dat  onderwerp is  
ook andere  rege lgeving .  Ook wordt  over las t  door  s tof ,  vocht  en stank genoemd,  d ie  waar-
schi jn l i jk  ook in andere  rege lgev ing i s  gerege ld .  Waarom dan voor kunst l icht  een u i tzonde-
r ing maken door dat  op een andere manier  a fdoende te  rege len? Wethouder Pek  heeft  daar -
toe contact  opgenomen met  het  VNG. De vraag i s  voorge legd waarom kunst l icht  n iet  i s  op-
genomen.  Zi j  gaven aan dat  dat  amper  voorkomt en afdoende is  gerege ld in  andere wetgeving 
voor  de door  de VVD genoemde zaken.  Art ike l  7 .3 .2  gaat  over  andersoort ig  h inder  en daar -
van vond het  VNG dat  het  onvoldoende was gerege ld  in andere  wetgeving.  Daar  i s  vanui t  het  
VNG goed over  nagedacht .  De heer  Terpstra ,  namens de  VVD, vraagt  hoe  het  z i t  met  ge-
bouwen geen gebouw z i jnde ,  a l s  l ichtmasten?  Wethouder Pek  antwoordt  dat  a ls  deze bi j  
inr icht ingen horen,  deze er  we l  onder  va l len.  Als  de  heer  Terpst ra  een l ichtmast  in  de achter -
tu in p laats t ,  n ie t .   
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De heer  Prenger  v indt  het  antwoord van de  wethouder  afdoende en bespeurt  een oprechte  
zorg voor kunst l icht  a ls  bron van h inder .  De VVD overweegt  om daar  te  z i jner  t i jd  een APV 
voorste l  voor  in te  d ienen.  
De voorzit ter  leg t  proceduree l  u i t  dat  in  ar t ike l  12 .6  i s  opgenomen dat  de Verordening in 
werk ing t reedt  onder  ge l i jk t i jd ige  verva l len van de Bouwverordening en de Brandbeve i l i -
g ingsverordening en enke le  ar t ike len u i t  de  Aanpass ingsverordening .  Het  col lege  heef t  ge-
constateerd dat  vasts te l len van een Verordening moei l i jk  in  het  format  van het  voorgeste lde  
bes lu i t  past .  De raad s temt met  inachtneming van de h ierboven gemaakte  opmerking in  met  
het  vasts te l len van de  Bouwverordening 2010 van de  gemeente Haren.  Aldus bes loten.   
 
13 .  Jaarrekening 2009 St icht ing openbaar  onderwi js  Baas is  
De voorzit ter  zegt  dat  de  openstaande vragen per  emai l  z i jn  beantwoord.  
De raad s temt  in  met  goedkeur ing van de  Jaarrekening  2009 van de  St icht ing Baas is .  Aldus 
bes loten.   
 
14 .  Verordeningen Wwb, WI,  IOAW en IOAZ 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  kan instemmen met  de verschi l lende verorde-
ningen,  maar  heeft  een aanta l  opmerkingen.  Vr i jwe l  ieder  jaar  d ient  een nieuwe verordening 
voor  de Wwb vast  worden geste ld .  GroenLinks v indt  het  van be lang dat  de  b i j s tand een 
vangnet  i s  voor mensen zonder  andere  bron van inkomsten.  Het  i s  geen vetpot ,  zeker  n iet  
voor  a l leenstaande ouders  met  k inderen,  d ie  sne l  in armoede verva l len a l s  s t raks meerdere  
e igen b i jdrages  en e igen r i s ico ’s  betaa ld moeten worden.  Het  i s  be langr i jk  dat  mensen een 
fatsoenl i jk  inkomen hebben en de beste  weg daar in i s  te  zorgen dat  mensen meer  kansen kr i j -
gen om aan de s lag  te  kunnen.  GroenLinks wi l  de nadruk leggen op wat  mensen wel  kunnen 
en daar in investeren.  Recht  op goede schol ing en toeganke l i jke  k inderopvang i s  van be lang.  
Dat  wordt  expl ic ie t  genoemd omdat  daar  landel i jk  het  mes ingezet  wordt .  De her intred ing 
van mensen op de arbe idsmarkt ,  b i jvoorbee ld  van bi j s tandsmoeders ,  moet  gest imuleerd  wor-
den.  Haren heeft  de  laats te  jaren gemidde ld zo’n 150 inwoners  in de b i j s tand gehad,  nu ca .  
180.  Val len de mensen die  in  de  Wi j  z i t ten h ieronder?  GroenLinks p le i t  ervoor om te  investe -
ren in mensen.  De inzet  van degene d ie  voor werkbemiddel ing  i s  aangetrokken i s  van groot  
be lang.  Graag  kr i jgt  GroenLinks de toezegg ing dat  na een jaar  een eva luat ie  van z i jn werk-
zaamheden volgt .  Ten aanzien van de Wi j  vraagt  GroenLinks z ich af  wat  daarmee gebeurt  en 
z iet  d ie  graag  meegenomen in de eva luat ie .  Een ander  punt  i s  de  integrat ie  van migranten in 
de samenleving.  Hier  i s  een be langr i jk  pol i t iek debat  over  gaande.  Er z i jn  vee l  mensen d ie  
goed mee komen en hun weg daar in gevonden hebben.  Tegel i jkert i jd  z i jn er  nog grote  u i tda-
g ingen.  Integrat ie  i s  meer  dan kommer en kwel .  Met  vee l  migranten en hun k inderen gaat  het  
gewoon erg  goed.  Integra t ie  gaat  echter  n iet  van ze l f .  GroenLinks brengt  d i t  expl ic ie t  onder  
de aandacht  omdat  ook op d i t  punt  de broekr iem za l  worden aangetrokken.  Onderwi js  en 
werk staan voorop om integrat ie  te  bevorderen.  Niet  a l leen ger icht  op het  ontwikkelen van 
de Neder landse taa l  om mee te  kunnen doen aan deze samenlev ing ,  maar  ook kennis  hebben 
van de  Neder landse cu l tuur  en grondrechten.  Vastste l len van de rege ls  i s  één kant  van de  
zaak en daarnaast  komt het  aan op een rechtvaard ige  u i tvoer ing .  Maatwerk noemde de wet -
houder  dat .  Er  i s  noga l  een grote  gereedschapskis t  om te  integreren.  Het  i s  n iet  he lemaa l  
he lder  wat  werkt  en minder  goed werkt .  GroenLinks dr ingt  daarom aan op een eva luat ie  van 
de gereedschapskis t .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, sprak eerder ,  b i j  de  a lgemene beschouwingen over  de 
b i jdragen van mensen aan de samenlev ing.  Voor  wie  geen werk heeft  en een beroep moet  
doen op een u i tker ing i s  de  more le  p l icht  om bi j  te  dragen aan d ie  samenlev ing.  De wethou-
der  heeft  dat  verpl ichtende karakter  in  de  commiss ievergader ing bevest igd.  Dat  i s  n iet  op 
bas is  van deze Verordening,  maar  op bas is  van de Part ic ipat iewet .  De inzet  van de werkbe-
middelaar  za l  z i jn  om mensen te  bewegen tot  vr i jwi l l igerswerk .  
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De Verordening is  een verzamel ing van instrumenten en niet  a l les  i s  even effect ie f ,  zo sprak 
de wethouder  ook in  de commiss ievergader ing .  Is  de  wethouder  bere id  tot  eva luat ie  van het  
ingezet te  instrumentar ium,  waarbi j  de e ffect iv i te i t  van de toolk i t  onder  de loep wordt  geno-
men? Kan de wethouder  toezeggen dat  mee  te  nemen bi j  de geplande d iscuss ie  over  part ic i -
pat iebe le id?  
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  merkt  op dat  a l  vee l  i s  gezegd.  De Chr is tenUnie 
schaart  z ich achter  de opmerkingen over  het  instrumentar ium en de  ef fect iv i te i t  e rvan.  Ge-
probeerd moet  worden mensen mee te  la ten doen in de  maatschappi j .  De Chr is tenUnie  i s  b l i j  
met  de  doels te l l ing  van het  co l lege  om het  weer naar  het  Harense n iveau terug te  brengen.  
De Chr is tenUnie  wenst  co l lege en raad  succes  met  de s t reven,  omdat  het  een las t ige  t i jd  i s  
om d it  te  doen,  maar  het  i s  hee l  be langr i jk  dat  het  gebeurt .  
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, heeft  de  werkbemidde laar ,  of tewe l  de accountmanager  leren 
kennen b i j  een buffetb i jeenkomst  van Ondernemend Haren.  Een goede  zaak dat  daar  een 
netwerk wordt  opgebouwd.  GVH heef t  begrepen dat  deze  meneer  voor een ha l f  jaar  i s  aange-
trokken in  de funct ie  van accountmanager .  Heeft  h i j  targets  meegekregen? Kan de raad na 
een ha l f  jaar  z ien of  de targets  gehaald z i jn?  Als  de targets  n iet  gehaa ld  z i jn ,  wat  gebeurt  er  
dan,  een ver leng ing met  een ha l f  jaar?  Wat  is  de  ambit ie  van het  co l lege?   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  de Wi j  geen onderdee l  u i tmaakt  van de 
Wwb.  Er  z i t ten ongeveer  180 mensen in de  Wwb en 18 in de  Wi j .  De werkbemiddelaar  i s  t i j -
de l i jk  aangeste ld .  De ambit ie  d ie  i s  neerge legd in de  begrot ing i s  om volgend jaar  van 180 
naar  150 mensen terug te  gaan.  De werkbemidde laar  za l  een be langr i jke  b i jdrage  moeten leve-
ren om die  ambit ie  waar  te  maken.  Ruim voor het  ha l f  jaar  verstreken i s  v indt  een eva luat ie  
p laats  over  wat  het  heef t  opge leverd qua kosten en baten en of  het  ingebed kan worden  b in-
nen de bes taande organisa t ie .  De ambit ie  i s  om d it  door  een bi j s tandsconsulent  te  la ten 
overnemen.  Mocht  dat  na  een ha lf  j aar  nog n iet  he lemaal  ge lukt  z i jn ,  dan kan een korte  ver -
leng ing worden overwogen.  Er komt dus een evaluat ie  en de  wethouder  zegt  toe de  raad  
daarvan op de hoogte te  s te l len .  Onderdee l  van de Wwb is  soc ia le  act iver ing ,  vr i jwi l l igers -
werk.  De werkbemidde laar  en b i j s tandsconsulenten zu l len dat  ins t rument  van vr i jwi l l igers-
werk ook inzetten om mensen een stap je  te  la ten ze t ten r icht ing betaa lde arbe id ,  dan we l  
maatschappel i jke  par t ic ipat ie .  Soms i s  de  afs tand tot  de  arbe idsmarkt  dermate  groot  dat  het  
erg moei l i jk  i s  om te  overbruggen,  zeker  op korte  termi jn .  Het  col lege  v indt  dat  iedereen in  
deze samenlev ing moet  par t ic iperen.  Ook mensen met  een b i j s tandsu i tker ing en daar  kan 
vr i jwi l l igerswerk een be langr i jke  b i jdrage  aan leveren.  Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  e r  nog 
meer  gereedschappen z i jn ,  worden d ie  meegenomen in de eva luat ie  van de werkbemidde laar?  
Wethouder Siel ing  zegt  dat  hard wordt  gewerkt  aan een not i t ie  over  part ic ipat ie .  Deze 
wordt  het  eers te  kwartaa l  van 2011 aan de raad aangeboden.  Een onderdee l  van deze  be le ids-
not i t ie  i s  een u i tvoer ingsnot i t ie  en daar in worden a l le  instrumenten d ie  er  op d i t  moment  
z i jn  tegen het  l icht  gehouden en gekeken of  ze  ef fect ie f  z i jn .  Deze u i tvoer ingsnot i t ie  wordt  
aan de raad aangeboden om een oordee l  te  kunnen ve l len over  de effect iv i te i t  van de op d i t  
moment beschikbare instrumenten.  Het  co l lege komt met  concrete  voorste l len ter  beoorde-
l ing .   
 
Tweede  t e rmi jn  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, neemt aan dat  met  name de  f inanc ië le  consequent ies  van 
de versch i l lende rege l ingen daar in worden meegenomen? De wethouder  bevest igt .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  begr i jpt  dat  de Wi j  wordt  u i tgevoerd  door de  
gemeente Groningen.  Wat  doet  de gemeente  Haren eraan om Wi j ’ers  aan het  werk te  kr i jgen? 
Het  probleem bi j  de  invoer ing van de Wi j  i s  dat  er  op d i t  moment  te  we inig  werkge legenhe id 
i s  om Wi j ‘ers  aan de  s lag  te  kr i jgen.  Biedt  de gemeente  Haren ook een moge l i jkhe id daartoe?  
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Wethouder Siel ing ,  namens het  col lege ,  s te l t  voor  de  vraag van GroenLinks mee te  nemen 
in  de  not i t ie  over  par t ic ipat iebe le id .  Dan gaat  het  n iet  a l leen over  de  b i j s tand,  maar  over  een 
brede doe lgroep,  inc lus ief  de  migranten d ie  moeten integreren.  De raad kan op dat  moment 
een oordee l  u i t spreken of  het  co l lege voldoende doet ,  te  we in ig  of  te  vee l .  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de raad  instemt  met  het  vasts te l len van de Re- integrat ie-
verordening 2010,  de  Maatrege lenverordening Wwb 2010,  de  Toes lagenverordening Wwb 
2010,  de  Maatrege lenverordening IOAW en IOAZ 2010 en de Verordening Wet  Inburger ing .  
Aldus  bes loten.    
 
15 .  Belast ingverordeningen 2011 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heef t  in de  gewi jz igde bi j l age  voor onderdee l  II  ge lezen 
dat  de tweede vergunning in de schi ls t ra ten €  40 ,00 bedraagt  en dat  voor een vergunning 
zoa ls  in het  amendement  i s  vastgeste ld  n ie t  aan de orde is .  Ten aanzien van de OZB.  De in-
f la t ie  d ie  voor  2010 is  meegenomen was  1%,  de  werke l i jke  inf la t ie  in  2010 bedraagt  –  0 ,2%.  
Met  andere  woorden a ls  deze  Verordening zo wordt  vastgeste ld ,  i s  de werke l i jke  OZB st i j -
g ing 4%. Lande l i jk  i s  een brede d iscuss ie  gaande over  de s t i jg ing van OZB,  hetgeen kan le i -
den tot  n ieuwe spe lrege ls .  Kan de  wethouder  daar  ie t s  over  zeggen en is  de  wethouder  bere id 
daar  in de  toekomst  rekening mee te  houden?  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  v indt  de s t i jg ing  van de begraaf tar ieven,  met  
name voor de Harenerhof  fors ,  12% erbi j .  In het  kader  van meer  kostendekkend maken,  een 
kostendekkendheid  van 60%. Zoals  de  heer  Berends in de  raadscommiss ie  a l  verwoordde 
wordt  daarmee los  ge la ten wat  lang gewoon was  in  deze raad ,  namel i jk  een kostendekkend-
he id van 50%. De heer  Berends heef t  daar  z i jn zorg  over  u i tgesproken.  Onderzoek b i j  oml ig-
gende gemeenten wi j s t  u i t  dat  Haren met  de n ieuwe tar ieven Haren n ie t  echt  u i t  de  pas  loopt .  
Ook deze gemeenten hebben hun tar ieven naar  boven geste ld ,  maar  de heer  Berends  heeft  
geen z icht  op de kostendekkendheid b i j  andere  gemeenten.  Haren heef t  gekozen voor een 
dure begraafp laa ts  en de Harenerhof i s  duur  aange legd.   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  b i j  de  s tukken een toe l icht ing op de aan-
pass ing van de OZB tar ieven is  gegeven.  Daar in s taa t  dat  er  met  een voor  – en een naca lcu la -
t ie  wordt  gewerkt .  Dat  betekent  op het  moment dat  het  inf la t iepercentage afwi jkt  van het  
percentage waar  in de  voorca lcu la t ie  rekening mee i s  gehouden,  dat  in het  jaar  daarop ver-
werkt  wordt .  De formule  daarvoor s taat  onderaan de b ladzi jde .  De heer  Va lkema gaat  met  
z i jn  vraag nu a l  u i t  van een werke l i jke  inf la t ie  van -0 ,2 %.  Dat  werke l i jke  inf la t iepercentage  
kan pas  na af loop van het  jaar  in  de formule  worden verwerkt .  De heer  Valkema  zegt  dat  het  
antwoord van de wethouder  n ie t  k lopt  b i j  de vraag d ie  i s  geste ld .  Het  k lopt  dat  e r  naca lcula -
t ie  wordt  gedaan,  maar  dat  heef t  betrekking op de waarde  van de  woningen,  de WOZ-waarde .  
De vraag was  naar  de  inf la t ie  d ie  in  2010 is  toegepast .  De heer  Valkema k i jkt  daarmee terug 
naar  2010 en n ie t  voorui t  naar  2011.  Als  de  wethouder  zoa ls  h i j  aangeef t  terugki jkt  naar  2010 
en d ie  inf la t ie  verwerkt ,  dan k lopt  het  voors te l  n iet .  Wethouder Siel ing  zegt  dat  in  het  jaar  
2011 naar  de  werke l i jke  inf la t ie  van 2010 wordt  gekeken en dat  wordt  na af loop van het  jaar  
aangepast .  De heer  Valkema  zegt  dat  dat  k lopt ,  maar  de wethouder  zegt  naar  de  werke l i jke  
inf la t ie  van 2010 te  k i jken,  d ie  -0 ,2% lager  i s  en d ie  te  verwerken in het  tar ief  voor  2011.  De 
heer  Terpstra ,  namens de  VVD, vraagt  in hoeverre  het  CDA a l  weet  wat  de  inf la t ie  over  
2010 i s?   
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Stemverk lar ing  
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  s temt in met  het  voorste l ,  maar  d is tant ieert  z ich van 
het  gedee l te  dat  gaat  over  de OZB.  GroenLinks heef t  b i j  de begrot ingsbehande l ing aangege-
ven dat  gez ien het  fe i t  dat  er  enorme bezuin ig ingen op de gemeente  afkomen,  geant ic ipeerd 
had moeten worden op het  behoud van de  voorz ien ingen en dat  het  gerechtvaard igd was ge-
weest  om de OZB st ructuree l  met  2% te  verhogen.  GroenLinks v indt  het  jammer  dat  dat  n iet  
i s  doorgegaan.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  voegt  z ich h ierbi j  en had ook l iever  een ander  
voorste l  voor  de begrafenisrechten gez ien.  
De voorzit ter  concludeert  dat  de  raad  instemt met  het  vasts te l len van de be las t ingverorde-
n ingen en tar ieventabe l len 2011 en akkoord gaat  met  de voorgeste lde tar ie fs t i jg ing .   .   
 
16 .  Slu i t ing  
De voorzit ter  s lu i t  de  vergader ing en dankt  de  aanwezigen voor  hun inbreng.  


